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Veliko je srce grobničko 
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Novo ruho za 70. rođendan 
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Nema stajanja, novim razvojnim  
projektima u 2021. 
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OPĆINA ČAVLE

Važniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270

Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993
Rogoznica, Zdeslav dr.             250-993

Ljekarna:             545-391

Veterinarska praksa Uvodić:         564-772

Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150

Matični ured Čavle:             259-512

Knjižnica Čavle:              208-313

Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Adresa: 51219 Čavle
Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com

Stanovništvo i površina

Naselje
stanovnika

2011.
km2

Buzdohanj 1,524 2,44

Cernik 1,380 2,00

Čavle 1,353 2,61

Grobnik 421 3,61

Ilovik 14   0,24

Mavrinci 1,033 10,35

Podčudnić 467 1,05

Podrvanj 457   0,79

Soboli 171 59,67

Zastenice 383 1,41

Općina Čavle 7,220 84,21

Općina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Zamjenik općinske načelnice

Dejan Ljubobratović
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Uredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     utorak i četvrtak:                  08.00 - 16.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 13.00  
     subota:                                     09.00 - 12.00

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00

Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Popis novorođene djece čiji su roditelji/staratelji u 
razdoblju od kolovoza 2020. godine do studenog 
2020. ostvarili pravo, sukladno Odluci Općine Čavle, 
na novčanu naknadu od dvije tisuće kuna (popis 
se odnosi na djecu za koju su roditelji prilikom 
preuzimanja odluke o pravu na novčanu naknadu 
potpisali izjavu o privoli):

(rujan 2020. - prosinac 2020.)
Ante Miletić, Branka Grgurić, Petar Jovanović, 
Marija Francetić, Snježana Krstičević, Ivanka 
Biondić, Josipa Gerek, Katarina Kljaić, Ivo Kljaić, 
Darinka Skočić, Željko Marić, Marija Čargonja, 
Veronika Kik, Olga Hlača, Slobodan Pejčinović, 
Ljubica Miler, Stjepan Jedvaj, Liljana Juriševič, 
Marija Turković, Josipa Kalebić, Inga Frančišković, 
Mirjana Spadoni, Marinko Zoretić, Anka Frlan, 
Milan Vukušić, Ljerka Orešić, Vera Gabert, Ana 
Vlaić, Ankica Marić, Franjica Šekulja, Jeka Tić, 
Dragica Špar, Zora Jedvaj 

Rođeni

Obavijest

Preminuli

čavjanski putokaz 

Novim odlukama KD Čistoća, među kojima 
su i nove cijene odvoza komunalnog otpada, 
svako kućanstvo ima pravo na besplatan od-
voz krupnog otpada i to 2 kubika godišnje. 
Tako da se zahtjevi za baju/ grajfer za krupni 
otpad više ne podnose komunalnom redaru 
Općine Čavle nego KD Čistoća i to putem pi-
sanog obrasca koji možete pronaći na stranici  
www.cistoca-ri.hr .

Od 5. listopada 2020. na po-
dručju Općine Čavle započelo 
se s novim sustavom odvoza 
smeća. Svako domaćinstvo 
dobilo je svoju kantu koja je 
označena bar kodom. Kante 
se prazne jednom tjedno, a 
račun za odvoz i zbrinjavanje 
smeća plaća se ovisno o broju 
pražnjenja kanti. Za razvrsta-

vanje te reciklažu u općini Čavle i dalje su prisutni 
eko otoci sa spremnicima za sakupljanje korisnog 
otpada. Sve informacije mještani mogu dobiti u 
KD Čistoća na besplatnom broju telefona 0800-
999-900 ili na e-mail: info@čistoća-ri.hr.

1. Leona Česnik, 14.09.2020.
2. David Božić, 28.09.2020.
3. Gašpar Vičević, 12.09.2020.
4. Gabriel Dujmović, 25.09.2020.
5. Sanja Stilinović Bogdanović, 21.08.2020.
6. Anna Komar,21.09.2020.
7. Tara Filipović,30.09.2020.
8. Ena Sudan, 14.10.2020.
9. Nikola Mitrović,18.10.2020.
10. Monika Šćiran,02.10.2020.
11. Amelie Mauhar,13.09.2020.
12. Moreno Rak,07.11.2020.
13. Arian Bajrić,24.11.2020.
14. Lucija Pranić,06.11.2020.
15. Ruta Linić,05.10.2020.
16. Lovro Brdar, 30.10.2020.
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Teška, preteška je bila 2020. godina. Korona virus izmijenila je naše živote. Mnogi su oboljeli, ostali 
bez svojih najmilijih, zatvorili svoje poslove, ostali bez radnih mjesta, bez druženja, bez okuplja-
nja… Sve je nekako stalo. Ali veliko grobničko srce ni kad je najteže nije prestalo kucati. I kada 
smo mislili da gore ne može biti, dogodio se potres u Sisačko-moslavačkoj  županiji. Koliko god 
svima bilo teško, mnogi su uskočili u pomoć. Zato ovu Gmajnu počinjemo s njima: Crvenim križom, 
volonterima, darivateljima krvi, Civilnoj zaštiti, donatorima, auto prijevoznicima, dondolašima, 
klubu Fabrica emozioni - Alfa Romeo  i vlasnicima tvrtki koje su priskočile u pomoć stradalnicima. 
No, uz to u ovom broju možete doznati o razvoju općine koji, unatoč teškoj godini, nije stao. Pišemo 
o novim projektima, pomoćima poduzetnicima te nekadašnjim stipendistima koji danas spašavaju 
ljudske živote na COVID odjelima riječkog KBC-a. Puno pozornosti posvetili smo i sportašima kojima se 
ova općina uvijek ponosi, a Gmajnu, kako bismo vas malo i nasmijali, završavamo rubrikom viceva. Jer, svima nam u ovom teškom 
i neizvjesnom vremenu nedostaje malo smijeha. 
U nadi da će sve ovo proći i da nam predstoji vedrija, mirnija, sigurnija i zdravija 2021. godina, želim vam ugodno čitanje. 

uvodnik

IMPRESSUM

Sandi Bujan Cvečić       

Poštovane čitateljice i čitatelji Gmajne,

Oni su bezbroj puta svojom dobrotom izmamili suzu na oko 
malog, ponekad zaboravljenog ili bolesnog čovjeka. Oni su 
bezbroj puta izmamili iskren osmjeh na lice nevinog djeteta, 

unijeli zraku sunca baš tamo gdje je sivi oblak odlučio zastati. A nji-
hova je najveća nagrada jedno veliko hvala sviju nas. Članice su to i 
članovi Crvenog križa ogranka Čavle koji ni u ova, za svih zahtjevna 
vremena, nisu zaboravili da je dobro činiti dobro. 

Tako se i u proteklim mjesecima radilo punom parom i bez predaha. 
Donacijama i poklonima obradovali su ponovno potrebite mješta-
ne, među kojima su bile i samohrana majka sa nepokretnom kćer-
kom te šesteročlana obitelj čiji je otac teško bolestan, a koji imaju 
i četiri malodobne djevojčice. U pripremi donacija, u pomoć su im 
nesebično priskočile i članice Lions kluba Rijeka te im se na tome 
zahvaljuju. Osim toga, uoči Božića, pripremili su dvadeset i jedan 
poklon paket za potrebite mještane.

A onda, kao da 2020. godina nije bila dovoljno teška, svih je snažno 
uzdrmala vijest o razornome potresu u Petrinji, Sisku i Glini. Niti 
tada nije izostala njihova brza reakcija i predanost misiji nesebič-
nog pomaganja drugima. U Domu kulture na Čavlima, uz pomoć 
brojnih sumještana, aktivista, Stožera civilne zaštite i volontera 
organizirali su veliku akciju prikupljanja potrepština za osobe po-
gođene potresom. U samo dva dana, 30. i 31. prosinca 2020., pri-
kupila se ogromna količina hrane, higijenskih potrepština, odjevnih 
predmeta, deka, jastuka. Brojni volonteri, ponudili su pomoć u vidu 
vlastitog rada i prijevoza sakupljenih stvari kombijima u potresom 
pogođene krajeve, a neke tvrtke opremljene strojevima otišle su 
raščišćavati urušene kuće, a kao ni nikad do sada nisu izostali ni 
naši dondolaši. 

Članovi i članice CK Čavle zahvaljuju svima na zajedništvu i dobroti 
te se nadaju da će 2021. biti godina mira i zdravlja.

DOBRO JE ČINITI DOBRO

Hvala vam dobri ljudi - veliko je srce grobničko

Martina CVETKOVIĆ

Darivatelji krvi – u akciji 9. siječnja krv 
darovalo čak 73 plemenitih ljudi Dondolaši u Petrinji

Humanitarni prijevoz
Čavjanske tvrtke uskočile u 

pomoć- DIMŠO

Udruga Alfista i sakupljena pomoć 

HR6124020061500091902  
račun Općina Čavle za sakupljanje sredstava 

 za obnovu jedne kuće u Banovini

Predsjednica CK Čavle Stanka Bušljeta i ravnateljica GDCK 
Rijeke Petra Šuljić s načelnicom i članicama

Predsjednica CK Čavle Stanka Bušljeta i ravnateljica GDCK 
Rijeke Petra Šuljić s načelnicom i članicama

Udruga Alfista i sakupljena pomoć 

Darivatelji krvi – u akciji 9. siječnja krv 
darovalo čak 73 plemenitih ljudi Dondolaši u Petrinji

Velika akcija sakupljanja i sortiranja 
prikupljenog materijala u Domu 

kulture Čavle

Velika akcija sakupljanja i sortiranja 
prikupljenog materijala u Domu 

kulture Čavle Humanitarni prijevoz
Čavjanske tvrtke uskočile u 

pomoć- DIMŠO
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iz prve ruke

IVANA CVITAN POLIĆ, načelnica Općine Čavle

Usprkos svim nedaćama godinu, od koje 
smo mnogo naučili, završili smo uspješno 
i s nadom u bolje sutra ušli u 2021.
Iako se činilo da bi ova 2020. godina 
zbog eskalacije koronavirusa i zaštite 
zdravlja zaustaviti sve planirano, ipak 
se to nije dogodilo. Kako je bilo raditi 
i planirati? Teško je bilo svakoj obitelji 
znati što nas čeka, svi smo bili oprezni s 
planovima, štedjeli financijska sredstva 
više nego ikad, bojali se za zdravlje svo-
jih najmilijih. Kako ste Vi osobno doži-
vjeli ovu 2020. godinu ? 
Iskreno, svi koji me znaju, znaju koliko po-
zitivno uvijek gledam na život. Međutim, 
u prvom valu korone po prvi put u životu 
osjećala sam jednu neizvjesnost i na kraju 
strah što zbog zdravlja svoje obitelji, što 
zbog cjelokupne situacije u gospodarstvu 
i posljedično u našoj općini. U cijeloj toj 
nenormalnoj situaciji, kao i sada u situaci-
ji s potresima, ono što me uvijek najbolje 
i najbrže vrati u moje normalno stanje je 
rad. Potpuna posvećenost poslu, najprije 
izdavanju propusnica, osmišljavanju mjera 
za pomoć poduzetnicima, briga za sve naše 
projekte i gradilišta, ljude kojima je teško i 
bez korone i potresa… Sve to skupa ne do-
zvoljava mi da se izgubim i skrenem sa svog 
puta.

DOMU KULTURE ZA 70. 
ROĐENDAN 
U našoj općini, unatoč, u najmanju ruku, 
„ne lakim“ okolnostima, završena su 
dva projekta. Uređenje Doma kulture 
teško 5 milijuna kuna i modernizacija 
javne rasvjete vrijedna 3 milijuna kuna. 
Napredak općine nije stao?
Nije, i to je ono što je na kraju svega i naj-
važnije, da smo usprkos svim nedaćama 
koje su nas zadesile godinu koja je iza nas 
završili uspješno. Oba kapitalna projekta su 
uspješno završena, imamo još uvijek malo 
problema za povratom europskih i nacio-
nalnih sredstava, no sve će se to posložiti 
u ovoj godini. Stanje na računu je stabilno 
i daje nam određenu sigurnost da možemo 
stati iza svojih ljudi i pomoći dok god bude 
teško. Zbog cijele situacije, postali smo 
oprezniji i drugačije gledamo na projekte. 
Veseli činjenica da su realizirani projekti koji 
će u budućnosti donositi uštede, a ne nove 
troškove. Također odobreni su novi projekti 
koji bi također trebali dugoročno donositi 
prihode u općinski proračun, ali i pomoći 

razvoju cijele zajednice. Mislim da je to pravi 
smjer za sve buduće projekte. 

Recite nam nešto više o Domu kulture. 
Ove godine najveći društveni dom u 
ovoj županiji slavi svoj 70. rođendan. 
Dobio je novo ruho. Što je sve napravlje-
no i što predstoji. Naime, čula sam da će 
sada biti fokus na novoj kotlovnici i su-
stavu grijanja? 
S projektom smo započeli još 2018. kad smo 
krenuli u izradu projektne dokumentacije. 
Nakon toga čekao se natječaj gdje smo se i 
prijavili i gdje su nam odobrena sredstva od 
1,5 milijuna bespovratnih europskih sred-
stava. U srpnju 2019. cijeli projekt prijavili 
smo i na natječaj Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova EU gdje nam je odobre-
no dodatnih 1,3 milijuna kuna. Nakon toga 
izborili smo se i projektom ušli u fond naj-
povoljnijih kredita odobrenih od strane 
HBOR-a s kamatom od nezamislivih 0.1% 
za ostatak sredstava koja su nam trebala. 
Tijekom provedbe uključila se i Županija 
s dodatnih 30 tisuća kuna pomoći. Tada je 
sve bilo spremno i za pravi početak projekta 
i u veljači 2020. smo krenuli. Tada nisam ni 
bila svjesna da Dom baš 2020. godine slavi 
70. rođendan i jako mi je drago da se tako 
poklopilo. Dom je najvažnija zgrada naše 
općine. Volim ga zvati srcem našeg mjesta, 
jer je upravo to mjesto prije 70 godina na-
stalo zahvaljujući  srčanoj volji i radu zajed-
nice, godinama se dograđivalo i uređivalo 

prema mogućnostima, a svi mi, pa i ljudi 
iz šire okolice imamo lijepe uspomene s 
raznih priredbi, tancih… To je mjesto naše 
baletne škole pokojnog barba Franića, to je 
mjesto gdje naši najmlađi prvi put stanu na 
daske pozornice, mjesto gdje su se zaljubile 
stotine mladih na tancimi i zabavile stoti-
ne umirovljenika na njihovom godišnjem 
balu. Baš zbog velike važnosti koju ima za 
društveni život smatram da zaslužuje nakon 
svih tih godina temeljitu obnovu kako bi 
još godinama mogao biti centar naših zbi-
vanja. Ovim projektom energetske obnove 
obnovila se fasada, krov i kompletna stolari-
ja. Pazili smo da se sačuva i identitet doma, 
pa je jedan dio fasade sačuvan u izvornom 
obliku s kamenom oblogom. Ostvarit će se 
uštede od 70 posto u potrošnji energenata 
i proizvodit će 70 posto manje CO2  (štetnih 
plinova za atmosferu).

U ovoj godini napravit ćemo novu kotlovni-
cu na plin, jer je stara na lož ulje već dotra-
jala i ne smijemo ju više koristiti. Prelaskom 

Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

 Radovi na Domu počeli su u veljači 2020.
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iz prve ruke

na plin ostvarit će se i dodatne uštede, a 
budući da plinovod prolazi po glavnoj cesti 
i opskrba će biti olakšana. 

TRUD ULAŽEMO U POVLAČENJE 
EU SREDSTAVA 
U godini u koju smo kročili veseli infor-
macija o velikom proračunu. Čak 39,1 
milijun kuna. Kako ste uspjeli u vrijeme 
smanjenih prihoda od građana i gospo-
darstva povećati proračunske prihode 
za 2 milijuna kuna? 
Ništa nam nije palo s neba,  nego je rezul-
tat neprestanog rada svih nas. Od brige za 
imovinu, naplatu potraživanja, do ljudi koji 
rade na projektima i slažu ih tako da može-
mo povući bespovratna sredstva. Gotovo 
niti jedan veliki projekt više ne financiramo 
sami, nego uz pomoć raznoraznih fondova 
što nam onda  omogućava da sve što smo 
zamislili ostvarujemo i brže od planirane 
dinamike. 

Najveći uspjeh, nakon puno truda i ne 
odustajanja je cesta u poslovnoj zoni 
Soboli. Riječ je o 10,2 milijuna kuna 
bespovratnih sredstava Ministarstva 
regionalnog razvoja i EU fondova. Što 
stoji iza tog uspjeha? Kako to izgleda? 
Podneseš prijedlog i oni daju novce? 
Ili? 
To je projekt koji nas je najviše namučio i 
u koji smo uložili najviše energije. Preko 
10 godina pokušavalo se riješiti imovinsko 
pravne odnose. Naime u toj zoni općina 
uopće nema svog zemljišta, a za samu cestu 
morali smo otkupljivati zemljišta. Zahva-
ljujući našem radu i dobroj volji vlasnika 
zemljišta uspjeli smo kroz tri godine sve 
to riješiti i dobiti građevinsku dozvolu. S 
druge strane mučili smo se u pregovorima 
s Ministarstvom da uopće otvore natječaj 
gdje će se takav projekt moći financirati, a 
kad se to napokon dogodilo u rujnu 2019. 
čekali smo čak do prosinca 2020 na odluku. 
Možete samo zamisliti kolika je to sreća svih 
nas bila, jer smo nakon toliko natezanja i 
čekanja u ruci imali papir vrijedan preko 10 
milijuna kuna. Skupa s nama vesele se i svi 
poduzetnici koji u zoni godinama rade bez 
infrastrukture i koji će uskoro proširiti svoja 
postrojenja upravo zahvaljujući toj investi-
ciji.  A otvorit će se i nova radna mjesta. 

Ta cesta je zapravo preduvjet razvoja 
poslovne zone Soboli. Za one koji ne 
znaju  ona se nalazi pokraj ugostitelj-
skog objekta Putniku? Tko sada tamo 
djeluje, i je li već iskazan interes novih 
poduzetnika za ulazak u zonu?
U zoni osim svima znanog Putnika posto-
ji još nekoliko aktivnih poduzeća Pag 91, 
Sun Adria i P Audio, no zahvaljujući novoj 
cesti dogodila se prodaja zemljišta pa su 
nam se javili novi vlasnici koji su najavili 
svoje investicije što nam je samo potvrda 
da smo dobro odlučili kad smo se uhvati-

li u koštac sa svim problemima koje je taj 
projekt nosio. 

POMOĆ MJEŠTANIMA I 
PODUZETNICIMA 
Kad smo kod poduzetnika, 2020. niko-
me nije bila laka. Pa tako ni financijski. 
Mnogi su ostali bez prihoda, djelatnosti 
su se zatvarale odlukom Nacionalnog 
stožera Civilne zaštite. Kako ste poma-
gali i kome? 

Zahvaljujući odličnoj suradnji s predsjedni-
kom Općinskog vijeća i općinskim vijećnici-
ma brzo smo se prilagodili novim uvjetima 
i donesli odluke koje su pomogle svima koji 
su zbog korone ostvarili pad prometa ili su 
bili skroz zatvoreni. Svima koji su kod nas u 
najmu, a bili su zatvoreni, oprošten je najam 
u cijelosti za sve vrijeme i otpisana komu-
nalna naknada. Oni koji su imali pad prome-
ta ostvarili su djelomični otpis komunalne 
naknade. Pomogli smo i roditeljima djece u 
vrtiću, koliko god smo mogli. Za ožujak i tra-
vanj nije se naplaćivao vrtić uopće, a za sve 
vrijeme kasnije onima koji zbog straha nisu 
htjeli davati djecu u vrtić omogućilo se da 
plaćaju samo paušalni iznos od 300 kn. Na-
ime, većina troškova vrtića otpada na plaće 
djelatnika koje smo mi cijelo vrijeme isplaći-
vali, a tu su i režijski troškovi za čak tri objek-
ta, pa se išlo na ruku roditeljima sukladno 
mogućnostima. U drugom valu također 
smo na isti način pomogli poduzetnicima, 
a roditeljima smo izašli u susret kroz mjeru 
financiranja vrtića za vrijeme samoizolacije 
ili bolesti uzrokovane korona virusom.

U ovoj godini nastavljat ćete s ulaganji-
ma. Neki projekti predviđaju obnavlja-
nje postojećih zgrada, a neki gradnju 
novih? Obnavljat će se fasada starog 
dijela Osnovne škole Čavle, krov Meha-
ne, Boćarski dom Hrastenica, spomenik 
Soboli? Možete nam malo pojasniti? 
U ovoj godini idemo u više manjih projekata 
obnove naših objekata. Na školi Čavle kre-
ćemo u trogodišnju obnovu fasade starog 
dijela škole skupa s Primorsko-goranskom 
županijom. Krov na ugostiteljskom objektu 
Igralište ili kako ga svi zovemo Mehani će se 

kompletno obnoviti i radovi su već započeli 
krajem 2020. godine. Na BD Hrastenica kre-
ćemo s obnovom prozora koji su oštećeni 
i hitno ih treba popraviti i zamijeniti. Spo-
menik Soboli nakon 50 godina zaslužuje re-
novaciju, a nakon što smo riješili imovinsko 
pravne odnose sudskim putem, zajedno s 
Općinom Jelenje i PGŽ krećemo u temeljitu 
obnovu vrijednu pola milijuna kuna. 

ULAGANJA U SPORT I 
INFRASTRUKTURU  
Kada govorimo o novim sadržajima, 
tu svakako treba spomenuti uređenje 
igrališta Jama i pomoćnog igrališta NK 
Grobničana? Grobničani vole sport, a 
sportaši su i u 2020. godini postizali 
uspjehe i činili nas ponosnima.  
Svake godine dio naših proračunskih sred-
stava ide za ulaganje u sportsku infrastruk-
turu. Prethodnih godina uredila se trim sta-
za na Platku, niz sportskih igrališta i veliko 
četverostazno  boćalište. Obnovili su se kro-
vovi sportske dvorane Mavrinci, nabavilo se 
dosta nove sportske opreme za korištenje 
svim klubovima. Uredila se mala atletska 
staza za skokove, uredilo se boćalište na 
Hrastenici, napravili smo novi fitnes park u 
školskom dvorištu, napravilo se automatsko 
navodnjavanje za nogometno igralište i ku-
pila nova kosilica za travu, a sad na molbu 
kluba i roditelja nogometaša NK Grobniča-
na krećemo u uređenje terena pomoćnog 
igrališta. Uskladili smo svu dokumentaciju 
i trenutno još tražimo sredstva za financi-
ranje ovog projekta vrijednog 2 milijuna 
kuna.  Za uređenje sportskog igrališta Jama 
smo riješili i dokumentaciju i osigurali po-
trebna sredstva te krećemo s radovima te 
se nadam da ćemo završiti taman do ljepših 
vremena bez korone.

KAŠTEL S NOVIM SADRŽAJIMA 
OTVORITI SVIMA 
Kaštel je uvijek u fokusu vašeg djelova-
nja. Naš spomenik kulture to i zaslužu-
je. Zahvaljujući projektu Povežimo se 
baštinom, uređenje ide dalje. Kada bi 
mogao zaživjeti Interpretacijski centar 
s virtualnom stvarnošću? I što to jedno-
stavnim riječima znači?
Vjerojatno danas ni ne bi bila načelnica da 
nije bilo Kaštela. Priznajem da se nije bilo 
lako odlučiti na ovu dužnost koja je puno  

Potpisivanje ugovora s ministricom 
regionalnog razvoja

Počinje uređenje igrališta Jama
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više od posla. Upravo Kaštel je bio razlog 
zbog kojeg sam na sve skupa pristala. Jako 
volim naš Kaštel i znala sam da ću kao načel-
nica moći pokrenuti priču koju već godina-
ma sanjam. I to se upravo događa. Tijekom 
ove 4 godine uložilo se jako puno novaca 
i truda. Obnovile su se dvije velike kule i u 
njima je postavljen sadržaj. Južna kula po-
stala je dom udruzi za oživljenu povijest 
Praesidio Frangipanis, koja će u budućnosti 
djelovati kao počasna frankopanska straža i 
sami osmišljavati razne manifestacije u tom 
duhu.  Uređena je Okrugla sala, nabavljen 
namještaj i oprema za skoro 20 članova 
straže. Sjeverna kula postaje glavni Inter-
pretacijski centar koji će svoja vrata posje-
titeljima otvoriti u veljači ove godine. Osim 
info punkta i suvenirnice tamo će se uskoro 
moći iznajmiti oprema s pomoću koje će 
svaki posjetitelj lakše obići Kaštel i hodaju-
ći od točke do točke slušati i gledati priču 
o burnoj prošlosti Kaštela, obitelji Franko-
pan te kulturi i tradiciji Grobnišćine. U idu-
će dvije godine kompletno će se srušiti kat 
Galerije i napraviti nova, statički sigurna  i 
puno reprezentativnija Galerija suvremene 
umjetnosti s prostorima za rad Katedre. Ta-
kođer će se riješiti i sustav grijanja i hlađe-
nja kojeg do sad nismo imali, te će se urediti 
novi sanitarni čvorovi za posjetitelje. Za te 
projekte povukli  smo preko 5 milijuna kuna 
bespovratnih sredstava što je zaista velik 
iznos na kojem sigurno nećemo stati jer naš 
Kaštel je ogroman potencijal kojeg tek tre-
ba predstaviti drugima. 

ULAGANJA IDU DALJE, OBNOVIT 
ĆE SE DOM ZDRAVLJA 
Obično mali komunalni zahvati, obnova 
cesta, novi asfalt, rubnjaci, novi stupovi 
rasvjete, uređenje zidova, nova ograda 
na groblju, ostanu u sjeni velikih proje-
kata. Ali zapravo su ti „mali“ zahvati za 
ljude koji tu žive od velikog značaja. Što 
ste ove napravili i što planirate u 2021.? 

U prošloj godini od niza manjih komunalnih 
projekata istaknuti ću ipak samo najveće 
poput uređenja ceste prema Malom domu 
Platak koja više skoro nije ni postojala, pa je 
zahvat uređenja koštao 300 tisuća kuna od 
čega je 100 tisuća dalo Ministarstvo regio-
nalnog razvoja i fondova EU. Tu je uređenje 
ulice u Rakovom selu gdje su proteklih go-
dina izgrađene stambene zgrade i doselile 
se brojne mlade obitelji, a nisu imali cestu 
što je sigurno bio ogroman problem svima 
njima. Nakon što smo postali vlasnici te 
ceste odmah smo pristupili uređenju iste. 
Protekle godine puno smo uložili u rješava-
nje problema s oborinskom odvodnjom, pa 
su se gradili upojni bunari i stavljale slivne 
rešetke po gotovo svima našim naseljima, 
a prema listi prioriteta. Krenulo se u veliku 
investiciju koju vodi VIK a koja će omogućiti 
spajanje na kanalizaciju i za nekoliko kuća 
na području Hrastenice. Prešli smo i na novi 
model odvoza miješanog komunalnog ot-
pada koji će se svakako poboljšati uskoro 
kad nam se isporuče i kontejneri za odvo-
jeno prikupljanje otpada. Krenuli smo i u 
uređenje naših grobalja, od nove ograde na 
groblju Grobnik do hortikulturnog uređenja 
novog groblja Cernik.  Radili smo puno i na 
poboljšanju sigurnosti u prometu, od novih 
kamera za nadzor nepropisnog parkiranja 
do iscrtavanja novih pješačkih prijelaza, po-
stavljanja prometnih ogledala i treptajuće 
signalizacije. 

U idućoj godini idemo na isti način s budže-
tom od skoro 6 milijuna kuna samo za 
održavanje i još preko 3 milijuna kuna za 
izgradnju javne infrastrukture i spremnim 
projektima. Posebno ću istaknuti obno-
vu Doma zdravlja u Čavlima gdje je zbog 
nefunkcionalnog i dotrajalog krova cijeli 
objekt jako uništen i zahtjeva najhitniju 
sanaciju. U tome očekujemo pomoć PGŽ i 
Doma zdravlja pa vjerujem da će se u rado-
ve krenuti čim dozvole vremenske prilike. 

SLOŽNO GROBNIČKO SRCE KAD 
JE NAJPOTREBNIJE  
Kao i kod korona pandemije i u slučaju 
potresa koji je nažalost pogodio Bano-
vinu, Grobničani su promptno reagirali. 
Doista veliko je srce grobničko? I ča-
vjanski volonteri i udruge. 
Ovim putem od sveg srca se zahvaljujem 
svima koji su pomogli da u samo dan i pol 
skupimo 7 kombija, kamion i šleper hrane, 
higijene, odjeće, deka, građevinskog mate-
rijala, vode… Nakon zaista strašnih vijesti i 
slika koje smo dobili s područja Banije tele-
fon je odmah počeo zvoniti i u rekordnom 
roku smo se organizirali za prihvat i distri-
buciju donacija. Sve je uspješno podije-
ljeno i sigurna sam da će takvih akcija biti 
još puno jer će ljudima trebati pomoći. Iz 
općinskog proračuna odmah je uplaćeno 
60 tisuća kuna, po 20 tisuća na posebne ra-
čune koje su otvorili gradovi Sisak, Petrinja 
i Glina, a otvorili smo i poseban podračun 
na ime Općine te pozivamo sve mještane, 

tvrtke da uplate donaciju sukladno svojim 
mogućnostima. Sav prikupljeni novac, ili 
donacije u vidu materijala iskoristit ćemo za 
obnovu jedne obiteljske kuće na potresom 
pogođenom području. S drugim kolegica-
ma i kolegama krenuli smo u akciju i vjeru-
jem da je to najbolji i najbrži način obnove 
koji će prepoznati i podržati naši mještani. 
Sve ćemo informacije, od obitelji za koju će 
se skupljati, do radova koji će se izvesti stal-
no objavljivati, no s obzirom na to da sad još 
slažemo cijeli model pozivam sve da prate 
naše stranice (web i Facebook).

LJUDSKI GUBITCI SU NAJTEŽI 

Mnogo nas je naših sumještana, ali i 
prijatelja općine Čavle, a među njima 
je i počasni građanin općine – glumač-
ka legenda Špiro Guberina, zauvijek 
napustilo. Teško se nositi s gubicima, a 
mnogo ih je ovih mjeseci. Što poručiti 
mještanima, kako u ovom izazovnom i 
teškom vremenu pronaći nadu u bolje 
sutra? 
Kao da nije bilo dosta loših vijesti, pa nas je 
i ova o smrti dragog prijatelja dodatno ra-
stužila, a pogotovo jer smo se ove godine 
svi skupa trebali okupiti i proveseliti na ju-
bilarnom 20. Festivalu pučkog teatra. Naža-
lost, život je takav, nepredvidljiv i vrlo često 
težak. No, upravo zbog svih tih  potresa i 
gubitaka više cijenimo što imamo. Nismo ni 
bili svjesni koliko nam znače kave s prijate-
ljima, dok nisu zatvorili kafiće, nismo ni znali 
koliko smo mobilni i slobodni dok nam nisu 
uveli propusnice, nismo ni znali koliko nam 
je bitno zagrliti čovjeka i nasmijati se dok 
nisu na snagu stupile mjere nošenja maski i 
socijalnog distanciranja. Mislim da je 2020. 
koliko god loša bila, vratila cijelo čovječan-
stvo na početne postavke. Odjednom je 
sve ono obično, što smo uzimali zdravo za 
gotovo postalo tako dragocjeno, a svi oni 
luksuzi poput shoppinga, putovanja, nogo-
metnih utakmica, velikih koncerata sasvim 
sporedno i manje važno. Plačemo zbog 
istinskih nevolja, a veselimo se i za najmanji 
napredak. Svi skupa moramo iz ovoga izvu-
ći poruku i postati bolji ljudi.

Počeli su radovi na krovu Mehane

POČASNI MJEŠTANIN
 OPĆINE ČAVLE
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NORBERT MAVRINAC, predsjednik Općinskog vijeća Općine Čavle 

Pohvala svim vijećnicima koji su i u novim 
uvijetima omogućili uspješan rad Općine 
Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

Iako ste dugo predsjednik Općinskog 
vijeća, ovakvu godinu još niste doživje-
li. Molim Vas možete li se prisjetiti situa-
cije u proljeće? Nismo znali što se doga-
đa, koliko će trajati, što će nam trebati? 
Kako stereagirali, koje su bile odluke 
Općinskog vijeća?
Godina koja je prošla svakako je bila po-
sebna i neobična. Pandemija koja nas je 
pogodila na proljeće tražila je novi pristup 
u održavanju sjednica Općinskog vijeća i 
donošenju odluka. Točno je da nismo znali 
koliko će pandemija trajati, a kako vidimo 
još uvijek traje. Vijeće je donijelo odluku 
o održavanju elektronskih sjednica i time 
omogućilo normalan rad općinske uprave.

Financijski proračun nije puno izgubio, 
razlog je i promjena odluke o ne uplati 
komunalne naknade Hrvatske vojske, 
odnosno Ministarstva obrane RH. No, 
nije se znalo da će to tako biti. S novci-
ma se racionalno raspolagalo?
Proračun se unatoč situaciji punio dobro 
i zbog naplate zaostali rata MORH-a, ali i 
zbog poreza na promet nekretnina te svih 
ostalih potraživanja koja su stizala redovito.

Ove godine prvi put susreli ste se s 
elektronskim sjednicama. Zašto je bilo 
važno bez obzira na korona pandemi-
ju, održavati sjednice? Koje odluke nisu 
mogle čekati?
Općinsko vijeće održalo je nekoliko elek-
tronskih sjednica. Donesene su odluke o 
neplaćanju najamnine za one objekte koji 
nisu bili u mogućnosti obavljati svoju dje-
latnost zbog mjera, a u vlasništvu su Opći-
ne Čavle. Isto tako oslobođeni su plaćanja 
komunalne naknade svi gospodarstvenici 
koji nisu obavljali svoju djelatnost radi do-
nesenih mjera Nacionalnog stožera Civilne 
zaštite.

Kako su se vijećnici snašli u toj „novo 
normalnoj“ situaciji?
Općinski vijećnici su odradili svoju zadaću 
vrlo odgovorno te su svi sudjelovali u radu 
Općinskog vijeća i u donošenju odluka kako 
di se nastavio normalan rad i život u našoj 
općini.

Na jesen nas je zahvatio drugi val. No, 
srećom proračun je izdržao. Planirani 
projekti su završeni, novca za pomoć 
poduzetnicima, obiteljima s djecom i 
socijalno ugroženima ponovno je bilo 
dovoljno?

Drugi val zadesio nas je kao i sve ostale i s 
njim se borimo kao i  proljetos. Ponovljene 
su sve mjere pomoći svima kojima su bile 
potrebne pa tako i socijalno ugroženim 
mještanima.

Sada u 2021. godinu ušli smo s veli-
kim proračunom od 39,1 milijun kuna. 
Možemo li mještanima poslati poruke 
sigurnosti. Naime, ako se pandemija i 
nastavi, imat će se komu obratiti za po-
moć?
Proračun Općine Čavle donesen je velikom 
većinom vijećničkih glasova. Donesena je 
odluka o izgradnji ceste u industrijskoj zoni 
Soboli za što su osigurana sredstva, početak 

radova na pomoćnom igralištu NK Grobni-
čan u Mavrincima, uređenje školskog igra-
lišta “Jama”, obnova dijela fasade na starom 
djelu OŠ Čavle te niz drugih projekata. Na-
dam se da će dolaskom cjepiva i pandemija 
biti stavljena pod kontrolu. Naravnom, ako 
bude potrebno pomagat ćemo i dalje svim 
našim mještanima i poduzetnicima. Ali ni 
razvoj općine neće stati. 

Što je Vaša želja za 2021. godinu, osob-
no, ali i kao predsjednika Općinskog vi-
jeća?
Svima želim veselu, manje stresnu, mirnu i 
zdravu te uspješnu novu 2021 godinu. Ži-
vjeli!

Zbog epidemioloških mjera jedna sjednica 
OV održala se u predprostoru OŠ Čavle
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UNATOČU KORONI ZAVRŠEN VELIKI PROJEKT 

Novo ruho za 70. rođendan Doma kulture  

Niti višemjesečna borba sa epidemijom 
koronavirusa nije uspjela pomrsiti pla-
nove i snažnu volju da se kraju privede 

realizacija velikog kapitalnog projekta Opći-
ne Čavle. Radi se naime, o projektu energet-
ske obnove Doma kulture Čavle, vrijednom 
više od 4,5 milijuna kuna, a koji je započeo 
u veljači 2020.

Dom kulture Čavle, ovim projektom dobio 
je novi vizualni identitet, a među opsežni-
jim radovima valja istaknuti obnovu krova, 
fasade i aluminijske stolarije. U isto vrijeme 
riješena je termoizolacija s unutarnje strane 
u prostoru hola Doma, napravljena je i za-
mjena rasvjetnih tijela, sa energetski učin-
kovitijom LED rasvjetom, a učinjen je i niz 
manjih zahvata i radova na objektu Doma.

Za realizaciju ovog kapitalnog projekta, 
odbrano je 1,5 milijuna bespovratnih eu-
ropskih sredstava osiguranih kroz natječaj 

Kroz povijest Doma kulture Čavle, od same ideje, pa do gradnje i njegov život kroz 
vrijeme prisjetio se, naš sumještanin, gospodin Arsen Salihagić.
Već je dobar dio Doma bio napravljen u vrijeme kada je on bio osnovnoškolac, prisjeća 
se gospodin Arsen, rođen 1942. godine. Nedugo poslije rata, 1945. godine, uslijedila 
je serija izgradnji građevina sličnog tipa u naseljima u okolici Rijeke. Negdje u to vrije-
me, u razdoblju između 1945. i 1950. izgrađeni su Domovi kulture u Škrljevu, Hreljinu, 
Klani, Dražicama i drugim većim okolnim mjestima. U to vrijeme krenule su pripreme 
i za izgradnju Doma u Čavlima, koje su obuhvaćale sve potrebne pripreme terena i 
postavljanje čvrstih temelja.
Dom u Čavlima, djelo je ruku vrsnih grobničkih majstora, a među njima su istaknuti 

i tzv. „Škrabari“. Bili su to članovi obitelji Žeželić: Andre, Jož i Rumano. Rumano je ujedno bio građevinski tehničar s 
ovlaštenjem i majstorskim ispitom te odgovorna osoba za gradnju doma.
Iako poprilično drukčijeg izgleda od onog današnjeg, Dom je već od 1955. godine bio u upotrebi. Dok je današnja 
glavna dvorana bila nedovršena, na njezinom mjestu bili su pozicionirani veliki stupovi, a glavni su se događaji 
odvijali na mjestu gdje se danas nalazi banka i ulaz u dvoranu. Pozornica je naime, bila pozicionirana na mjestu gdje 
je današnja garderoba.
Izgled Doma kroz vrijeme često se mijenjao, a koliko je ova građevina bila važna za mještane općine Čavle, govori i 
činjenica kako su u zgradi Doma kulture kroz godine bile smještene važne institucije za funkcioniranje ovoga kraja, 
kao i brojni drugi društveni sadržaji. U zgradi Doma je tako bila smještena stara općinska vlast, još uvijek je u funkciji 
stara općinska vijećnica, Turistička zajednica Općine Čavle, pošta Čavle, matični ured, banka, skladišni prostor DVD 
Čavle, ugostiteljski objekt te drugi sadržaji.
Nova ulaganja i novi izgled Doma Čavle, komentira gospodin Salihagić, hvalevrijedni su projekti koji još jednom 
potvrđuju mjesto i ulogu Doma kulture Čavle, ne samo kroz povijest, već i u današnje vrijeme, a osiguravaju njegovu 
opstojnost i poprište mnogobrojnih događanja i za buduće naraštaje grobničkoga kraja. 

Prošlost Doma kulture iz sjećanja Arsena Salihagića

Energetska obnova Doma kulture Čavle u brojkama

Ministarstva graditeljstva i prostornog ure-
đenja te Fonda za zaštitu okoliša i energet-
sku učinkovitost. Ministarstvo regionalnog 
razvoja i europskih fondova odobrilo je Op-

ćini Čavle 1,3 milijuna kuna, a ostatak sred-
stava pribaviti će se putem kredita ugovo-
renog s HBOR- om na rok od deset godina.

OBUHVAT RADOVA SUDIONICI REZULTAT
• Obnovljeno 2.280 m2 fasade ugradnjom kamene vune debljine 8cm u 

 slojevitom fasadnom sustavu
• Obnovljeno 1.350 m2 krovne površine, zamjena postojećeg azbestnog-salonitnog 

pokrova na crijep „mediteran“ te novi  limeni opšavi
• Obnovljeno je 100 m2 terase - hidroizolacija i postava novih kulir ploča
• Zamijenjeno 78 elemenata vanjske stolarije ALU profilima sa dvostrukim  

ostakljenjem
• Zamijenjeno više od 300 rasvjetnih tijela energetski učinkovitom LED rasvjetom
• Izvedeno više od 500m instalacije zaštite od munje

• Investitor - Općina Čavle
• Projektant - NEOS d.o.o.,  

Split
• Stručni nadzor -  CENTURIO d.o.o.,  

Rijeka
• Izvođač radova - V.D.I. d.o.o.,  

Rijeka

• povećana energetska učinkovitost  
zgrade u energetski razred „B“

• smanjenje emisije CO2 za 70%
• ušteda na primarnoj energiji   

do 65%.
• ušteda na potrošnji energije za  

grijanje do 70%.

Pripremila: Martina CVETKOVIĆ
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umirovljenici i djeca

ZA STIPENDIJE 340 TISUĆA KUNA 
Zbog pandemije koronavirusa izostala je ove godine tradicionalna zajednička fotografija i  
svečano zajedničko potpisivanje ugovora o stipendiranju učenika i studenata. No, ono što 
nije izostalo je potpora Općine Čavle  vrijednim mladim ljudima. Ugovori su potpisivani in-
dividualno, a ove godine potpisalo ih je 77 učenika i studenata, za što je Općina iz svog pro-
računa izdvojila 340 tisuća kuna. U ovoj školskoj, odnosno akademskoj godini, 37 čavjanskih 
učenika mjesečno dobiva 400 kuna, 32 studenta po 500 kuna, pet budućih obrtnika dobiva 
po 300, a troje sportaša po 400 kuna mjesečno.  

S.B.C.

     

Društvo naša djeca  Čavle utemeljeno je davne 1950. godine, među prvima u našoj općini. 
U ovoj izazovnoj godini slavimo 70-i rođendan. 70 godina zaista je broj kojim se možemo 
ponositi. Skromno kao i uvijek, jer skromnost je, kako kažu vrlina, željeli smo obilježiti ovu 
obljetnicu dajući glavnu riječ onima zbog kojih ovo društvo djeluje, a to su naši najmlađi. 
Nažalost, i to skromno obilježavanje odgodili smo za neka bolja vremena bez pandemije. 

Uloga društva od prvih dana do danas je nepromijenjena – radi se o nevladinoj, neprofit-
noj, dragovoljnoj udruzi koja se bavi osmišljavanjem slobodnog vremena djece predškolske 
i školske dobi. Polazište rada naše udruge je Konvencija UN-a o pravima djece; zadaće iz 
odgojno obrazovnog sustava Republike Hrvatske; želje i potrebe djece i roditelja. 

Temelj našeg postojanja i djelovanja je volonterski rad svih naših bivših i sadašnjih članica. 
One daju svoje slobodno vrijeme svim srcem i dušom te na taj način podsjećaju sve genera-
cije na važnost društveno korisnog rada. 

Prilično je teško ukratko sažeti i volontere i aktivnosti u kojima smo kroz tolike godine su-
djelovali. Neke od podataka iz povijesti društva ustupila nam je naša dugogodišnja bivša 
predsjednicu gđa. Nevenka Margetić. Prva predsjednica bila Marija Linić, druga Fana Palao-
ro. Gđa. Nevenka Margetić bila je pak predsjednica trideset godina sve do 2009. godine kada 
sam izabrana ja i od tada obnašam tu časnu dužnost. 

U početku društvo je brojalo 148 članova što govori o zanimanju za ovu vrstu udruge. Gđa. 
Margetić  izdvojila je nekoliko aktivnosti s početaka rada društva: pomoć roditeljima čija 
djeca kreću u školu, organiziranje slanja djece u tzv. kolonije za vrijeme školskih praznika, 
prikupljanje podataka o invalidnoj djeci u našoj općini te posjete njima i ustanovama, or-
ganizacija raznih predstava tzv. “malo kino” koje su bile rado posjećivane od tadašnje djece 
i roditelja, organizacija raznih koncerta i gostovanje dječjih zborova  te dočeka sv. Nikole i 
Djeda Mraza.

Mnoge aktivnosti iz tog vremena održavaju se do danas, a nadopunili smo ih i mnoštvom 
novih. Tijekom godine svojim aktivnostima pratimo važna događanja u našem kraju kao 
i važne datume (likovne i kreativne radionice, MAŠKARE - reduta, VALENTINOVO - vesele 
sportske igrice, obiteljski izlet povodom DANA OBITELJI, EKO radionice - pišemo poruke 
odraslima te čistimo okoliš, USKRS - likovne radionice, POLAZAK U ŠKOLU - predavanja, 

 Velika 70-ta godišnjica Društva naša djeca Čavle
Piše: Tanja Šojat , predsjednica DND Čavle

OPĆINSKI PAKETI ZA BLAGDANE 
Umirovljenicima za Božić Općina Čavle poslala je 810 paketa, a svaki je imao vrijednost 160 
kuna. Za pakete je Općina izdvojila više sredstava jer se oni za Uskrs zbog lockdowna nisu 
mogli dijeliti. Podjela je ove godine organizirana putem dostavne službe kako bi se izbjeglo 
dijeljenje poziva po kućama, a kasnije i masovnu podjelu u Domu kulture. Na isti način podi-
jeljeni su i paketići sv. Nikole djeci koja ne pohađaju Dječji vrtić Čavlić, dok je dječici koja su u 
vrtiću sv. Nikola posjetio osobno i podijelio im pakete što ih je jako razveselilo.

S.B.C. 

USKORO POMOĆ U KUĆI 
U općini Čavle priprema se početak provođenja projekta „Zaželi“ u kojem će biti zaposleno 
6 gerontodomaćica, a svaka od njih skrbiti će o pet kućanstava u kojima žive samci, stariji 
sumještani i teško bolesni. Na mjesto gerontodomaćica zaposliti će se žene koje su s područ-
ja općine Čavle i koje su dugo nezaposlene jer ne mogu pronaći posao. One će prije početka 
rada kao gerontodomaćice proći edukaciju. Trošak ove nove pomoći za one kojima je najteže 
pokriva se iz projekta, a vrijednost će mu biti više od milijun kuna. Općina Čavle poziva sve 
one koji će trebati ovakvu uslugu da se jave u Općinsku upravu. 

S.B.C. 

DJEČJI TJEDAN - sportske igre (igre naših nona), Festival palente i sira - likovne radionice 
i sportske igre).

 I ove grozne pandemijske godine kada nam je većina aktivnosti bila uskraćena, a Sveti Ni-
kola nije mogao doći u Dom kulture Čavle, članice DND-a pripremile su pakete za djecu naše 
općine (oko400 paketa). Paketi su jednim dijelom podijeljeni u vrtiću, a za ostale predškolce 
dostavljeni kući dostavnom službom. Naravno, ne mogu ne spomenuti Općinu Čavle koja 
financira te pakete i koja je uz nas sve ove godine, hvala im na tome. Paketi su bili prekrasni. 

 Koristim prigodu i ovim putem se zahvaljujem volonterkama što tako nesebično poklanjaju 
svoje znanje, vještine i vrijeme. Ponosni smo na velik broj članica koje su nam se pridružile 
ove godine te pozivamo sve one koji žele da nam se priključe. 

 Djeca su najvažniji dio našeg društva. Radimo sa željom da očuvamo tradiciju, njegujemo 
ljubav prema kraju u kojem živimo te razvijamo stvaralačke aktivnosti u slobodnom vreme-
nu. S nadom da će kad odrastu biti korisni članovi naše općine i činiti sve da je unaprijede, a 
život u njoj najkorisnije je ulaganje i sigurna gradnja bolje budućnosti.

 Želimo Vam zdravu, sretnu i uspješnu novu godinu!

      

Podjela općinskih blagdanskih paketaPodjela općinskih blagdanskih paketa

Potpisivanje ugovora sa stipendistimaPotpisivanje ugovora sa stipendistima

Iako bez velikog okupljanja, paketi sv. Nikole dostavljeni čavjanskoj djeci i ove godineIako bez velikog okupljanja, paketi sv. Nikole dostavljeni čavjanskoj djeci i ove godine
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platakkoronavirus

NA PRVOJ LINIJI SPAŠAVANJA ŽIVOTA U COVID ODJELIMA U KBC-U RIJEKA 

ARIJAN ZUBOVIĆ i MATEJ BURA  
- nekadašnji čavjanski stipendisti danas liječnici u borbi s koronom 

Potaknuti nimalo lijepim zbivanjima 
proteklih mjeseci u našoj široj i užoj 
okolini, uzrokovanih pojavom pande-

mije koronavirusa, odlučili smo zaviriti na 
mjesto gdje traje najžešća borba, na odjele 
KBC Rijeka. Među „ratnicima“ i svojevrsnim 
herojima, pronašli smo i naše grobničke 
liječnike. Donosimo priče dvojice mladih 
grobničkih liječnika, koji su nas uputili u 
život „s one strane bojišnice“ te nam otkrili 
kako izgleda njihova svakodnevnica u no-
vim uvjetima. Njihova su imena Arijan Zu-
bović i Matej Bura. 

Možete li nam se ukratko predstaviti? 
Gdje živite, koje škole ste završili? Da li 
je točna informacija da ste bili stipendist 
Općine Čavle?
Arijan Zubović: Zovem se Arijan Zubović 
i specijalizant sam četvrte godine 
Maksilofacijalne kirurgije. Živim na Cerniku. 
Završio sam Osnovnu školu Čavle, Prvu su-
šačku hrvatsku gimnaziju i potom Medicin-
ski fakultet u Rijeci. Stipendist Općine Čavle 
sam bio u srednjoj školi i na faksu, tako da 
bi se ovim putem zahvalio Općini Čavle što 
su mi pomogli tijekom školovanja.
Matej Bura: Specijalizant sam četvrte go-
dine specijalizacije iz Anesteziologije, rea-
nimatologije te intenzivnog liječenja. Po-
hađao sam Osnovnu školu Čavle te sam bio 
izabran za jednog od učenika generacije po 
završetku iste. Potom upisujem Prvu sušač-
ku hrvatsku gimnaziju u Rijeci, opći smjer. 
Tijekom srednjoškolskog obrazovanja bio 
sam stipendiran od Općine Čavle. Nakon 
toga slijedi upis na Medicinski fakultet Sve-
učilišta u Rijeci koji završavam u roku.
Na kojem odjelu radite i što se promi-
jenilo na Vašem radnom mjestu, nastu-
pom pandemije Koronavirusa?
Arijan Zubović: Inače, radim na Klinici za 
maksilofacijalnu kirurgiju KBC-a Rijeka, a 
od studenog sam privremeno premješten 
na COVID odjel, zbog povećanog broja ko-
ronavirus pozitivnih pacijenata. Na proljeće 
kada je sve krenulo, na Klinici na kojoj inače 
radim, drastično je pao broj pacijenata, ra-
dili smo samo hitne slučajeve i nije se zna-
lo koliko će sve to trajati. Ljeto je doneslo 
malo olakšanja, pa smo imali otprilike uobi-
čajeni obim posla. Novi val koji traje i sada 
je, nažalost, opet odgodio dio operacija i 
otvorio nove COVID odjele na koje se pre-
selio dio osoblja KBC Rijeka. U početku kad 
smo otvarali nove odjele za pacijente sa 
koronavirusom, nije bilo lako. Većina dok-
tora i sestara su došli sa drugih odjela koji 
nisu ranije brinuli o takvoj vrsti pacijenata, 
ali vrlo brzo smo se snašli i krenuli raditi uz 
interniste koordinatore.

Razgovarala: Martina CVETKOVIĆ

Matej Bura: Inače je moje radno mjesto 
operacijska sala te Jedinica intenzivnog 
liječenja, no nastupom COVID pandemije 
kolege i ja smo raspoređeni na odjele koji 
zbrinjavaju oboljele od te bolesti. Trenutno 
radim u Covid Respiracijskom centru 2 koji 
se nalazi u zgradi Klinike za ginekologiju 
i porodništvo KBC-a Rijeka. Brinemo se o 
bolesnicima koji su u respiratornom pogor-
šanju, a još nije indicirana invazivna meha-
nička ventilacija. Dakle, bavimo se pretežno 
neinvazivnim načinima ventilacije i naravno 
svim ostalim postupcima uključenim u lije-
čenje  bolesnika sa COVID-om.

Možete li nam ukratko opisati kako izgle-
da jedan radi dan na Vašem odjelu? Osta-
je li Vam vremena za sve aktivnosti i ob-
veze izvan posla?
Arijan Zubović: Radimo u smjenama po 
12 sati. Smjena započne ujutro predajom 
pacijenata od noćnog tima, prenesu se važe 
informacije o svim pacijentima, sa koordi-
natorom se napravi pregled svih parame-

tara pacijenata, te se za svakog pojedinog 
pacijenta planira i učini potrebna obrada. 
Jedan, po potrebi dvoje liječnika se obuče 
u zaštitno odijelo te ulazi na odjel i mjeri 
parametre od svakog pacijenta, razgovara, 
te objašnjava svakom pacijentu daljnji tijek 
liječenja. Boravak unutra u zaštitnom odije-
lu je otprilike oko dva sata, tj. dok se sav po-
sao ne odradi. Medicinske sestre budu po 
potrebi i preko četiri sata u odijelu te im se 
iskreno divim koliko posla odrade u takvim 
uvjetima. Nastojimo da uvijek bude netko 
sa pacijentima, sestre ili doktori, tako da u 
svakom trenutku možemo brzo reagirati. 
Nakon izlaska, pišu se parametri za svakog 
pacijenta, uputnice, određuje kronična i 
nova terapija, pišu otpusna pisma i sve se 
priprema za prijem novih pacijenta kojih je 
u nekim danima znalo biti preko 10 unutar 
12 satne smjene. Uobičajeno vrijeme za in-
formacije o pacijentima je od 14 do 16 sati, 
no s obzirom na situaciju u svakom trenut-
ku nastojimo obiteljima reći sve o pacijentu.

Arijan Zubović Matej Bura
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ARIJAN ZUBOVIĆ i MATEJ BURA  
- nekadašnji čavjanski stipendisti danas liječnici u borbi s koronom 

Što se tiče života izvan posla, u odnosu na 
ranije, sigurno više vremena provodim na 
otvorenom i u prirodi. Druženja su ograni-
čena, ali su kvalitetnija možda nego ranije. 
Imam dojam da sam prije uvijek negdje žu-
rio, a sada kada nemam gdje, mogu stati i 
stvarno uživati u malim stvarima.
Matej Bura: Smjene na našem odjelu traju 
po 12 sati po principu dnevna smjena, noć-
na smjena i slobodan dan. Na početku radi-
mo primopredaju smjene i udaljenu vizitu, 
potom se oblačimo u zaštitna odjela te obi-
lazimo sve bolesnike. Ovisno o stanju bole-
snika i potrebama za intervencijom tijekom 
smjene, u više navrata ulazimo u izolirani 
dio, a u udaljenom dijelu vršimo birokratske 
poslove. Bolesnici su cijelo vrijeme pod vi-
deo nadzorom te je u izoliranom dijelu uvi-
jek prisutan netko od osoblja.

Da se koronavirus zavukao u gotovo 
svaki kutak naše svakodnevnice od 
vožnje javnim gradskim prijevozom, 

odlaska u vrtić, školu, na posao, druženja i 
slobodnog vremena s najdražima, to vjero-
jatno već odavno svi znaju. A kako izgleda 
borba sa ovim, nepozvanim gostom u ča-
vjanskoj ambulanti, najbolje znaju dugogo-
dišnje čavjanske liječnice. 

Razgovarali smo sa liječnicom Vesnom To-
ljanić-Brdar, dr.med. iz Ordinacije za predš-
kolsku djecu te Dubravkom Cvjetović, dr.
med. iz Ordinacija opće obiteljske medicine. 
Evo što se sve promijenilo u njihovom radu 
posljednjih mjeseci i što poručuju našim či-
tateljima.

LIJEČNICA PREDŠKOLSKE DJECE 
Vesna Toljanić-Brdar, dr.med.
U posljednjih nekoliko mjeseci u našem 
se radu i svakodnevnom funkcioniranju 
promijenilo mnogo toga. Nema više vese-
log žamora naše dječice. Zamijenilo ga je 
mnoštvo telefonskih poziva. U ordinaciju 
dolaze samo hitni slučajevi i to isključivo po 
prethodnoj telefonskoj najavi. U čekaonicu 
istovremeno sada može ući maksimalno 
dvoje djece.

Imate li puno pozitivnih malih pacijena-
ta? Možete li nam otkriti koliko je bilo 
staro najmlađe dijete zaraženo korona-
virusom?
Da, na žalost imamo mnogo pozitivnih ma-
lih pacijenata. Srećom, kod njih su simptomi 
nešto slabije izraženi, pa samim time i lakše 
prebole virus. Najmlađe dijete pozitivno na 

POSJETILI SMO LIJEČNICE IZ DOMA ZDRAVLJA U ČAVLIMA 

Koronavirus ne zaobilazi ni djecu, a najčešći 
je među radno aktivnim stanovništvom 
Razgovarala: Martina CVETKOVIĆ

koronavirus bilo je staro samo mjesec dana. 
Srećom, dijete se uspješno oporavilo.

Što biste savjetovali našim najmlađima, 
postoje li kakve mjere prevencije, na koji 
način sačuvati zdravlje od ovog, nimalo 
bezazlenog virusa?
Kao što je vjerojatno već svima dobro po-
znato, bitno je maksimalno ozbiljno shva-
titi mjere te držati se istih. Smatram da na 
žalost nije pravo vrijeme za održavanje bilo 
kakvih velikih okupljanja i slavlja, poput 
slavljenja rođendana u igraonicama. Umje-
sto toga, savjetujem da djeca ove godine 
svoje rođendane proslave sa najbližima, u 
užem krugu obitelji.

Što se pak preventivnih zdravstvenih mjera 
tiče, svakako je dobro uzeti nešto za podi-
zanje imuniteta poput Immun 44 ili Imuno-
glukana. Međutim, niti uzimanje sredstava 
za podizanje imuniteta nije garancija da 
ćemo se uspjeti sačuvati od ovog virusa.

LIJEČNICA OBITELJSKE MEDICINE 
Dubravka Cvjetović, dr.med.
U našem se radu zapravo nije promijenilo 
puno toga. Sustav naručivanja telefonom je 
u principu kod nas djelovao i ranije te se za-
držao i sada, u ovim izazovnim vremenima. 
Imate li puno pozitivnih pacijenata? U 
kojoj dobnoj skupini ima najviše obolje-
lih?
Na žalost, imamo puno pozitivnih pacijena-
ta. Skupina s najvećim brojem slučajeva je, 
očekivano, radno aktivna skupina. Među-
tim, mogu potvrditi da se većina naših pa-
cijenata uspješno oporavlja ili se oporavila.
Što biste savjetovali našim sumještani-
ma, postoje li kakve mjere prevencije, 
na koji način sačuvati zdravlje od ovog, 
nimalo bezazlenog virusa?
Prije svega, slušati Stožer i poštivati sve 
mjere. Obavezno držati maksimalnu distan-
cu. Mišljenja sam da, na žalost, vitamini ne 
mogu garantirati da će nas virus zaobići.

Koji je vaš savjet/poruku za naše čitatelje i sumještane?
Arijan Zubović: S obzirom da radim u Covid centru i gledam svaki dan pacijente 
koji nam dolaze sa umjerenim, ali i s teškim simptomima, pacijente za koje korona 
virus nažalost bude poguban, a do zadnjeg trenutka ne mogu vidjeti svoje bližnje, 
izuzetno je bitno da svi budemo maksimalno odgovorni. Situacija nije laka, ali 
odgovornim ponašanjem štitimo druge, osobito starije te zajedno pomažemo da 
se sve što prije vrati u normalu. 

Također, dragi moji Grobničani, korona virus nije jedina bolest koja trenutno vla-
da. Postoje i dalje razne druge bolesti koje za razliku od normalnog života 
nisu stale. Zato je bitno da radi korone ne zanemarite simptome i ne odgodi-
te bitne i važne preglede.

Matej Bura: Moj savjet je da se i dalje pridržavate epidemioloških mjera, one su tu 
da zaštite svih nas od COVID-a te omogući zdravstvenom sustavu da ne kolabira 
te da uredno zbrinjava sva ostala stanja i bolesti koje su i dalje među nama. Sav 
skepticizam vezan uz cijepljenje ostavite po strani, ja sam se osobno cijepio 
te preporučam svima isto.



12 Gmajna br. 57 | siječanj 2021.

vrtić

Piše: Arlin Haramija Popović,
ravnateljica DV Čavlić

DJEČJI VRTIĆ „ČAVLIĆ“

Unatoč izazovima,  u kreativnom, 
humanitarnom i razigranom ruhu

B
liži nam se kraju još jedna poseb-
na, izazovna godina u kojoj smo 
se morali prilagoditi često izgovo-

renoj paroli „novo normalno“. Tako je i 
dječji vrtić „Čavlić“ nastojao prilagoditi 
rad, sadržaje i aktivnosti novonastaloj 
situaciji, a cilj nam je prije svega bio, 
osigurati uvjete za normalan i sretan 
psihofizički razvoj djece. 

SPORTSKI PROGRAMU VRTIĆU 
Dana 1. rujna 2020. započela je nova pe-
dagoška godina i prilagodba nove djece 
bila je organizirana na drukčiji način, no 
protekla je začuđujuće dobro. Djeca su 
se brzo prilagodila novoj sredini, lijepo 
su prihvatila svoje prijatelje i odgojitelje. 
Organizirali smo kraći sportski program 
u dvije odgojne skupine, u suradnji sa 
udrugom Mići sportaši. Program se izvo-
di u suradnji udruge i odgojitelja, koji 
nastoje svakodnevne teme (prema inte-
resu djece) uklopiti u sportske aktivnosti 
i tako stvoriti tematske cjeline primjerene 
potrebama djece. 

UMJETNIČKI SADRŽAJI U  
PETEŠIĆU 
Naša podružnica „Petešić“ postala je već 
pomalo, sinonim za likovnost i umjetnič-
ke sadržaje, gdje sve pršti različitim mate-
rijalima i tehnikama koje djeca spremno 
istražuju, koncipiraju i nadograđuju. Ove 
godine likovnom programu nadodali 
smo i elemente šumske pedagogije ili od-
goja za održivi razvoj s ciljem educiranja i 
senzibiliziranja djece za skladan i aktivan 
suživot sa prirodom, stjecanje praktičnih 
kompetencija i znanja o prirodi u auten-
tičnom prirodnom okruženju. 

MONTESSORI PEDAGOGIJA U 
GRADU GROBNIKU 
Podružnica u Gradu Grobniku pomalo 
uvodi elemente Montessori pedagogije 
koja se temelji na načelu: “pomozi mi da 
učinim sam“ te je organizacija prosto-
ra i didaktika prilagođena spomenutoj 
koncepciji, slobodnim i planiranim ak-
tivnostima. Vrlo intenzivno se bavimo i 
njegovanjem kulturne baštine te smo u 
studenom, putem naše fb stranice, pri-
kazali niz aktivnosti i sadržaja vezanih uz 

njegovanje tradicije i običaja kraja u ko-
jem živimo. U doba epidemije pokrenuli 
smo našu facebook stranicu koju prate 
naši roditelji te smo zadovoljni što smo 
pronašli način da im približimo i prezen-
tiramo odgojno - obrazovni rad u ovo 
specifično vrijeme, kada smo zbog 
mjera obustavili sva druženja i pri-
redbe. Moram naglasiti da se na 
našoj web stranici, također može 
pronaći mnoštvo edukativnih sa-
držaja za djecu i roditelje, kao i sve 
službene obavijesti vezane uz rad 
našeg vrtića. 

HUMANITARNI RAD I 
DOLAZAK MIKULE 
Nastojimo se uključiti u huma-
nitarni akcije, pomagati po-
trebitima te smo i ove godine 
organizirali Božićni sajam. Ovim 
putem zahvaljujemo roditeljima na 
podršci i pomoći. Mikula nas je posjetio 
u vrtiću, što je bio osobiti doživljaj za 
našu dječicu, a kako su neki bili u izola-
ciji organizirali smo (putem fb stranice) i 
online druženje. U suradnji sa Društvom 
naša djeca (zbog situacije sa koronom), 
u vrtiću smo dijelili poklone, polaznicima 
našeg vrtića od Sv. Nikole i Općine Čavle, 
što je uz doček Mikule bilo posebno ra-
dosno za našu djecu. Tvrtka Mineral, i ove 
godine počastila je djecu slatkišima i so-
kovima te im se zahvaljujemo na pomoći, 
suradnji i donacijama. 

DONDOLAŠI ZA VRTIĆ 
Naš vrtić ima lijepu suradnju sa zajed-
nicom - bližom i daljom, a posebno bih 

istaknula suradnju sa Grobničkim dondo-
lašima koji su nas uključili u humanitarnu 
akciju i planiraju nam donirati spravu za 
vanjski prostor vrtića.  

NOVI PROJEKT U SURADNJI S 
FAKULTETOM 
Nastojali smo ova čudna vremena  pre-
tvoriti u izazov te pronalaziti uvijek nove i 
bolje prilike kako bi djeci pružali sigurno 
i poticajno mjesto za sretno djetinjstvo. 
Kako bi pridonijeli  dobrobiti djece, dvije 
skupine sa svojim odgojiteljima i roditelji-
ma uključile su se u projekt izrade kuriku-
luma za promicanje mentalnog zdravlja u 
uskoj suradnji sa Učiteljskim fakultetom u 
Rijeci.

NA KRAJU, DATI ĆEMO VAM RECEPT ZA 
ČAROBAN DAN:
SLIKAJMO, VJEŽBAJMO, PJEVAJMO, PLEŠIMO, 
SMIJMO SE, UPUTIMO JEDAN DRUGOM 
LIJEPU RIJEČ, OPROSTIMO, ČITAJMO PRIČE, 
POMOZIMO ONOME KOJI JE U NEVOLJI, 
IGRAJMO SE, BUDIMO PRIJATELJI, VOLIMO 
SE, BORAVIMO U PRIRODI.
SE NAJBOJE VA NOVON LETU ŽELE VAN DICA I 
JUDI Z  VRTIĆA „Čavlić“ !
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Proračun u malom
OPĆINE ČAVLE ZA 2021. g.

Što je proračun?
Proračun je temeljni financijski dokument u kojem su iskazani svi planirani godišnji prihodi i primici, te svi rashodi i izdaci 
Općine ali i proračunskog korisnika Dječjeg vrtića Čavlić. Proračun predlaže općinski načelnik, a odobrava Općinsko vi-
jeće. Proračun se donosi za fiskalnu godinu i važi za godinu za koju je donesen. Fiskalna godina je razdoblje od dvanaest 
mjeseci, a počinje 1.siječnja i završava 31.prosinca svake kalendarske godine.
Proračun u malom je sažetak proračuna Općine Čavle za 2021.godinu i ukratko objašnjava planove i aktivnosti Općine u 
vezi korištenja proračunskog novca u 2021. godini.
Ovakvim prikazom općinskog Proračuna svim građanima omogućuje se uvid kako u prihode tako i u rashode Općine i 
Dječjeg vrtića Čavlić te gdje i kako se troši njihov novac.
Proračun za 2021. godinu i projekcija za 2022. i 2023. godinu prihvaćen je na sjednici Općinskog vijeća Općine Čavle 17. 
prosinca 2020. 

Što sve možete saznati iz  Proračuna?
 • Koliki su i koji ukupni prihodi Općine
 • Koliki su ukupni rashodi Općine
 • Što sve Općina financira
 • Koliko se novaca troši na općinsku upravu
 • Koliko novaca odlazi na komunalnu djelatnost i uređenje 

prostora
 • Koliko se novaca troši na kulturu, znanost i sport
 • Koliko novaca Općina izdvaja za financiranje dječjih vrtića, 

a koliko za osnovne škole i socijalnu skrb

Gdje možete pronaći Proračun?
Proračun je objavljen u Službenim novinama općine Čavle i 
na www.cavle.hr. Dostupan je i u Upravnom odjelu Općine 
Čavle, Čavja 31, 51219 Čavle

Struktura  prihoda Proračun za 2021. g. Učešće %

    Prihodi od poreza 13.575.000 34,71

    Prihodi od zakupa imovine 1.493.000 3,82

    Prihod od komunalne naknade i doprinosa 7.900.000 20,20

    Pomoći iz drugih proračuna 9.646.500 24,67

    Prihod javne ustanove dječji vrtić 2.394.000 6,12

    Ostali prihodi poslovanja 1.053.500 2,69

Prihodi poslovanja 36.062.000      92,22

    Prihodi od neproizvedene  imovine (zemlji.) 358.000         0,92

    Prihodi od proizvedene imovine 10.000         0,03

Prihodi od prodaje nefinancijske imovine 368.000         0,94

     Primici od financijske imovine 676.000         1,73

     Primici od zaduživanja 2.000.000 5,11

Primici od financijske imovine i zaduživanja 2.676.000 6,84

    Ukupni prihodi 39.106.000 100,00

Odakle novac  dolazi u proračun?

Pripremila:  
Tamara Kovačić Relja



II Gmajna br. 57 | siječanj 2021.

razdjele i glave, a razdjel se može dodijeliti izvršnom tijelu, pred-
stavničkom tijelu i upravnim tijelima, odnosno onome tko je odgo-
voran za izvršavanje rashoda.

Proračun Općine Čavle za 2021. godinu složen je kroz dva razdjela 
i četiri glave:

Proračun Općine Čavle dužan je iskazivati prihode i primitke te 
rashode i izdatke prema proračunskim klasifikacijama sukladno 
Zakonu o proračunu i Pravilniku o proračunskim klasifikacijama. Or-
ganizacijska klasifikacija sadrži povezane i međusobno usklađene 
cjeline proračuna. Organizacijska klasifikacija uspostavlja se kroz 

Kamo novac odlazi?

Razdjel  001 Predstavnička i izvršna tijela 1.102.000    

Glava 00101 Općinsko vijeće   547.000     

Glava 00103 Ured načelnika  555.000    

Razdjel 002 Upravna tijela     38.004.000        

Glava 00201 Upravni odjel za lokalnu samoupravu i upravu   31.461.800 

Glava 00202 Dječji vrtić Čavlić 6.542.200        

Ukupni rashodi                  39.106.000    

Unutar razdjela i glava, rashodi su prikazani kroz programsku i 
ekonomsku klasifikaciju.

Programska klasifikacija sadrži rashode i izdatke iskazane kroz 
programe, aktivnosti i projekte, dok ekonomska klasifikacija sadrži 

rashode i izdatke prema njihovoj ekonomskoj namjeni.

Pregled rashoda i izdataka kroz programsku klasifikaciju daje se 
u nastavku.
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Razdjel 1 PREDSTAVNIČKA I IZVRŠNA TIJELA 1.102.000 2,82% 
Glava 101 Općinsko vijeće 547.000 1,40% 
PROGRAM 1001 Djelatnost predstavničkog tijela 337.000 0,86 
   Redovan rad predstavničkog tijela 337.000   
   Savjet mladih 7.000   
PROGRAM 1002 Ostali rashodi predstavničkog tijela 60.000 0,15% 
   Financiranje političkih stranaka 60.000   
PROGRAM 1003 Nacionalne manjine 18.000 0,05% 
   Vijeće srpske nac.manjine 18.000   
PROGRAM  1006 Lokalni izbori 132.000 0,34% 
Glava 102 Ured načelnika 555.000 1,42% 
PROGRAM 1004 Djelatnost ureda načelnika 455.000 1,16% 
   Redovni rad ureda načelnika 233.000   
   Ostali rashodi ureda načelnika 162.000   
   Tekuće donacije - sponzorstva 60.000   
PROGRAM 1005 Proračunska pričuva 100.000 0,26% 
    Proračunska pričuva 100.000   

Razdjel 2 UPRAVNA TIJELA 38.004.000 97,18% 
Glava 201 UPRAVNI ODJEL ZA LOKALNU SAMOUPRAVU I UPRAVU 31.461.800 80,45% 
PROGRAM 2001 Djelatnost općinske uprave 5.434.000 13,90% 
   Redovan rad općinske uprave 2.129.000 5,44% 

   Materijalni rashodi općinske uprave 2.352.000   
   Financijski rashodi općinske uprave 111.000   
   Održavanje poslovnih objekata 210.000   
   Osiguranje općinske imovine 100.000   

Općinsko 
vijeće 
Ured 
načelnika 
 
Upravni odjel 
 
Dječji vrtić 
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   Ulaganje u namještaj i oprem 195.000   
   Financijski leasing za nabavu automobila 37.000   
PROGRAM 2002 Zaštita i spašavanje 511.000 1,31% 
   Vatrogasna djelatnost 480.000   
   Ostala zaštita i spašavanje 31.000   
PROGRAM 2004 Školstvo 2.074.000 5,30% 
   Potpore učenicima i studentima 683.000   
   Potpore osnovnoškolstvo 131.000   
   Otplata kredita za dogradnju škole 1.260.000   
PROGRAM 2005 Kultura 5.160.800 13,20% 
   Potpore udrugama u kulturi 310.000   
   Obilježavanje praznika 46.000   
   Kulturno leto 14.000   
   Općinsko glasilo "Gmajna" 85.000   
   Obnova spomenika Soboli 505.000   
   Projekt Povežimo se baštinom 2.296.800   
   Održavanje Kaštel Grobnik 400.000   
   Otplata kredita za energ.obnovu Doma Čavle 4.000   
   Energetska obnova zgrade Doma kulture Čavle 1.500.000   
PROGRAM 2006 Knjižnica "Čavle" 315.000 0,81% 
   Redovna knjižnična djelatnost 290.000   
   Nabavka opreme i knjiga 25.000   
PROGRAM 2007 Turizam 150.000 0,38% 
   Turistička zajednica Općine Čavle 150.000   
PROGRAM 2008 Sport 1.732.000 4,44% 
   Potpore udrugama u sportu 670.000   
   Održavanje BD Hrastenica 185.000   
   Održavanje SRC Mavrinci 389.000   
   Inv. održavanje SRC Mavrinci 55.000   
   Pomoćno igralište NK Grobničan 150.000   
   Održavanje nogometnog igrališta 103.000   
   Sportski centar Grobnik 180.000   
PROGRAM 2009 Razvoj civilnog društva 140.000 0,36% 
   Potpore Župi sv. Bartola 10.000   
   Potpore Župi sv.Filipa i Jakova Grobnik 60.000   
   Potpore udrugama građana 70.000   
PROGRAM 2010 Održavanje komunalne infrastrukture 3.289.000 8,41% 
   Održavanje zelenih površina i groblja 966.000   
   Održavanje cesta i javnih površina 1.673.000   
   Zimska služba 120.000   
   Sanacija deponija 10.000   
   Održavanje javnih objekata 60.000   
   Javna rasvjeta 370.000,00   
PROGRAM 2011 Potpore javnog prijevoza 2.100.000,00 5,37% 
   Subvencija javnog prijevoza - KD Autotrolej 2.100.000,00   
PROGRAM 2012 Izgradnja objekata komunalne infrastrukture 6.416.000 16,41% 
   Otplata kredita za modernizaciju javne rasvjete 194.500   
   Obnova dječjih igrališta 20.000   
   Uređenje dječjeg igrališta Jama 579.500   
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   Izgradnja postrojenja za sortiranje 82.000   
   Groblje Grobnik 140.000   
   Oborinska odvodnja 200.000   
   Prošitenje javne rasvjete 100.000   
   Izgradnja ceste Soboli I2 5.100.000   
PROGRAM 2013 Sufinanciranje KD 796.000,00 2,04% 
   KD Čistoća 50.000,00   
   KD Vodovod i kanalizacija 506.000,00   
   KD Autotrolej 240.000,00   
PROGRAM 2014 Gospodarstvo i zaštita potrošača 1.796.000 4,59% 
   Unapređenje stanovanja i zajednice 55.000   
   Ostala prava građenja 38.000   
   Radne zone 650.000   
   Tekuće pomoći GSC d.o.o. 150.000   
   Projekt Urbana aglomeracija Rijeka 8.000   
   Poticanje poduzetništva 270.000   
   Dokumenti prostornog uređenja 50.000   
   Ostali planovi i projekti 375.000   
   Lagalizacija cesta 200.000   
PROGRAM 2015 Socijalna skrb 815.000 2,08% 
   Pomoć obiteljima i kućanstvima 490.000   
   Pomoć za novorođene 90.000   
   Pomoć osobama s posebnim potrebama 50.000   
   Tekuće donacije u socijali 5.000   
   Skrb za osobe treće životne dobi 180.000   
PROGRAM 2016 Zdravstvena zaštita 534.000 1,37% 
   Javno zdravstvo 132.000   
   Zdravstvena skrb za dojenčad i djecu 40.000   
   Zdravstvena zaštita 130.000   
   Akcije u zdravstvu 120.000   
   Tekuće donacije-sponzorstva u zdravstvu 110.000   
PROGRAM 2017 Promocija zdravlja i prevencija bolesti 199.000 0,51% 
   Dani zdravlja 40.000   
   Radionice i savjetovanja 28.200   
   Sportska rekreacija 10.600   
   Upravljanje projektom 120.200   
Glava 202 DJEČJI VRTIĆ ČAVLIĆ 6.542.200 16,73% 
PROGRAM 2003 Predškolski odgoj 6.542.200 16,73% 
   Rashodi za zaposlene 4.832.500 12,36% 

   Rashodi poslovanja 1.666.700   
   Nabava dugotrajne imovine 23.000   
    Potpore predškolskom odgoju 20.000   
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Ustavom RH zajamčeno je pravo na lokalnu samoupravu i upra-
vu odnosno pravo odlučivanja o lokalnim potrebama i interesima. 
To pravo ostvaruje se kroz Proračun lokalne jedinice. Osnovna funk-
cija proračuna je da prikaže osnovne ciljeve općine u fiskalnoj godi-
ni i da služi kao sustav kontrole prikupljanja i trošenja proračunskih 
sredstava. 

Proračun Općine Čavle za 2021. godinu  planiran je u iznosu od 
39.106.000 kuna. 

U dijelu prihoda najveći dio prihoda (34,71%) čine prihodi 
od poreza, dok su drugi po veličini (oko 24,7%) prihodi koji će se 
ostvariti kroz pomoći za kapitalne projekte od Ministarstva kulture, 
Primorsko-goranske županije, općine Jelenje te pomoći temeljem 
prijenosa EU sredstava. Treći veličinom je prihod od komunalne na-
knade i doprinosa – oko 20%.

Rashodi

Proračunskim programima i aktivnostima planirani su uz redov-
ne rashode za normalno financiranje upravnih i izvršnih tijela i slije-
deći kapitalni projekti:

- Izgradnja interne ceste u zoni Soboli I2

Projekt vrijedan 16.900.000 kn koji će se provoditi kroz dvije pro-
računske godine i koji je sufinanciran sredstvima EU u iznosu od 
10.220.000 kn. 

- Povežimo se baštinom

Projekt od 3.677.000 kn sufinanciran sredstvima EU sa 78,8% 
iznosa, odnosno ukupno 2.900.000 kn. Tim projektom urediti će se 

prostor Kaštela kao multifunkcionalan prostor sa multimedijalnim 
vodičima kroz dvije proračunske godine. Prethodno će općina 
Čavle osigurati izgradnju međukatne konstrukcije u Galeriji mo-
derne i suvremene umjetnosti u vrijednosti od 400.000 kn.

- Uređenje dječjeg igrališta Jama

Projekt ukupno vrijedan 622.000 kn sufinanciran sredstvima EU 
u iznosu od 244.000 kn. Provedena je javna nabava za odabir izvo-
đača, sklopljen je ugovor te se predviđa početak radova u veljači 
2021.

- Uređenje Doma zdravlja

U suradnji da Primorsko-goranskom županijom i Domom 
zdravlja uredit će se krov i unutrašnji prostori Doma zdravlja Čavle 
u predviđenoj vrijednosti od 300.000 kn.

- Obnova spomenika Soboli

U suradnji sa općinom Jelenje i Primorsko-goranskom župani-
jom pristupit će se obnovi spomenika Soboli u ukupnom iznosu 
od 505.000 kn.

- Rekonstrukcija kotlovnice u Domu Čavle

Zbog dotrajalosti kotlovnice u Domu Čavle, dvorana Doma 
Čavle je u potpunosti bez grijanja. Potrebno je rekonstruirati ko-
tlovnicu što se predviđa kroz nekoliko faza. Prvoj fazi pristupiti će 
se u 2021. godini u iznosu od 1.500.000 kn.

- Uređenje pomoćnog igrališta NK Grobničan

Pripremljena je kompletna dokumentacija te usklađena pro-
storno-planska dokumentacija. Očekuje se uključenje Hrvatskog 
nogometnog saveza te će se pristupiti kompletnom uređenju po-
moćnog nogometnog igrališta.

- Uređenje fasade OŠ Čavle na starom dijelu škole

U idućem trogodišnjem periodu pristupit će se obnovi fasade 
na starom dijelu škole u suradnji sa Primorsko-goranskom župa-
nijom kao osnivačem ustanove Osnovna škola Čavle. Ukupno se 
predviđa ulaganje od oko 600.000 kn.

- Proširenje javne rasvjete

Prema zahtjevima mještana i potrebama uočenim nakon mo-
dernizacije javne rasvjete, pristupiti će se proširenju javne rasvjete 
na nekoliko lokacija u ukupnoj vrijednosti od 100.000 kn.

Program 2003 - Predškolski odgoj u ukupnim rashodima sudje-
luje s 16,73% , odnosno iznosi 6.542.200 kn. Dječji vrtić se kao pro-
računski korisnik Općine Čavle financira iz proračuna Općine Čavle 
u iznosu od 4.148.000 kn te iz ostvarenih vlastitih prihoda vrtića. 
Vrtić ima oko 250 upisane djece o kojima u 3 objekta sa ukupno 5 
jasličkih i 9 vrtićkih skupina brine 49 zaposlenika.

 

6
U nastavku se daje grafički prikaz raspodjele rashoda prema programskoj klasifikaciji Proračuna. 
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PROJEKTI U 2021. GODINI:

IZGRADNJA CESTE U RADNOJ ZONI SOBOLI UREĐENJE DOMA ZDRAVLJA OBNOVA FASADE NA OŠ ČAVLE
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škola

OSNOVNA ŠKOLA  ČAVLE 

Usprkos preprekama i ove  
školske godine učenici OŠ  
Čavle nastavljaju nizati uspjehePiše: Tanja Stanković,  

ravnateljica OŠ Čavle

DVA TREĆA MJESTA NA DRŽAVNOJ RAZINI 
NATJECANJA IZ ENGLESKOGA JEZIKA I 
LIKOVNE KULTURE
Zbog nepovoljne epidemiološke situacije i prelaska na on line nastavu, na-
tjecanja u organizaciji Agencije za odgoj i obrazovanje za  školsku godinu 
2019./2020. održana su početkom školske godine 2020./2021.

Naša učenica Iva Miculinić, 8.c (školska godina 2019./2020.) osvojila je 3. mje-
sto na državnoj razini natjecanja Engleskoga jezika (učitelj mentor: Ana Barko-
vić, učiteljica engleskoga jezika).

Fani Šafar, 8.a (školska godina 2019./2020.) osvojila je 3. mjesto na državnoj 
razini natjecanja iz Likovne kulture – LIK 2020. (učitelj mentor: Monika Kuku-
čević, učiteljica Likovne kulture).

Dokumentarni film „Kruh, mlijeko i Novi 
list – 120 godina istine“
2. siječnja 2021., HTV1, 15.12

Hrvatska radiotelevizija je 2. siječnja 2021., na Prvom programu Hrvatske tele-
vizije premijerno prikazala dokumentarni film „Kruh, mlijeko i Novi list – 120 
godina istine“. Film govori o prošlosti, sadašnjosti i budućnosti „Novog lista“ te 
ističe one odrednice koje ga već 120 godina svrstavaju u sam vrh relevantnog 
izdavaštva.

U dokumentarnom filmu sudjeluju i naši učenici, Filip Kosta, Rene Ritoša te Ma-
rio Tomaić koji je bio jedan od najmlađih, ali i najvjernijih čitatelja Novog lista.

OBOJI SVIJET!
Na ovogodišnjem kreativnom natječaju Oboji svijet Foruma za slobodu odgoja 
uradak grupe učenika 8. b razreda nagrađen je u kategoriji Oboji svijet inova-
cije. Učenici su izradili društvenu igru Istina ili izazov kojom su poručili da naša 
pomoć i podrška ljudima kojima smo okruženi može uljepšati život, da mora-
mo biti dobri jedni prema drugima, da moramo pružiti ruku i osmijeh jer svijet 
može biti ljepše mjesto za suživot.

U natječaju su sudjelovali: Antonio Broznić, Martina Grbeša, Leona Kamenar, 
Petra Kruljac, Sara Lisac, Elena Mahne, Marija Mišković, Rene Ritoša i Mario To-
maić. Učitelj mentor: Dolores Maršanić, učiteljica hrvatskoga jezika.

USPJEH NAŠE UČENICE - Processus 
montanus
Srednja škola Delnice u suradnji s Gradskom knjižnicom Janet Majnarich Delni-
ce, uz projekt Processus montanus, raspisala je foto i literarni natječaj na temu 
Gorskog kotara. U natječaju su mogli sudjelovati učenici osnovnih i srednjih 
škola Primorsko-goranske županije. Tema natječaja bila je Gorski kotar, prirod-
no i jezično bogatstvo, krajolik i ljudi.  

Petra Kruljac, učenica 8.b, osvojila je 1. nagradu za literarni uradak Uspavani 
Zahrt.

UDRUGA HRVATSKI DJEČJI FESTIVAL
Udruga Hrvatski dječji festival raspisala je natječaj za literarne radove učenika 
osnovnih škola, od 1. do 8. razreda, za 2020. godinu. Najljepše pjesme bit će 
tiskane u novom zborniku HDF-a za 2020. godinu. Sam festival trebao bi se 
održati u siječnju 2021. na već tradicionalnom mjestu – u Koncertnoj dvorani 
Vatroslava Lisinskoga u Zagrebu, no zbog loše epidemiološke situacije izvjesno 
je da će sam festival odgoditi za proljeće. 

Teme za literarni dio natječaja bile su sloboda i slobodna tema. Komisija je u 
obzir uzimala samo poetske radove u svim pjesničkim oblicima napisani stan-
dardnim jezikom ili na nekom od narječja.

Na ovogodišnji literarni natječaj pristiglo je 150 dječjih pjesama. Povjerenstvo 
je odabralo 24 pjesme među kojima i pjesme naših učenica: Gitara, Leona Ka-
menar, 8.b i Zvijezda da mi je biti, Vita Lulić, 6.a. 

Učitelj mentor: Dolores Maršanić, učiteljica hrvatskoga jezika.

NAŠEM MARIU...
Zemlja je smrtnim sjemenom posijana
Ali smrt nije kraj jer smrti zapravo i nema
I nema kraja Smrću je samo obasjana
Staza uspona od gnijezda do zvijezda.
(Mak Dizdar, Slovo o smrti)

 Otišao je moj učenik, moja desna ruka u 8.b. Otišao je moj dječak vedrog osmi-
jeha i razigranih očiju. Otišao je moj mali prijatelj koji je volio biti tu, tamo, 
svugdje, koji je silno želio biti u korak s vremenom u kojem je živio. Bio je znati-
željan, pažnje usmjerene k upoznavanju nepoznatoga, uvijek iznova propitku-
jući zašto je nešto baš tako. Dječja znatiželja vodila ga je uvijek prema naprijed, 
vedrina i optimizam  bili su njegovi vjerni pratitelji. Uživao je u malim i običnim 
stvarima, želio se osjećati korisnim i važnim, biti na usluzi i pomoći.

Marija više nema. Nema dječaka koji se nenametljivo uvukao, ne samo u moje, 
već i u mnoga druga srca, srca učitelja i vršnjaka. Ostat će velika praznina u 
nama, nedostajat će nam njegov osmijeh i životni polet. I njegove posljednje 
poruke u virtualnom okruženju bile su optimistične i vedre. Nikad se nije žalio, 
nije kukao ni plakao. Vjerovao je u sebe, u svoju obitelj, prijatelje.

„Razrednice, ne brinite, obavijestio sam 8.b. Svi su lajkali.“

Mjesto u drugoj klupi u srednjem redu ostalo je prazno. Njega nema, ali ostaje 
toplo sjećanje na dječaka koji je svojim postojanjem mogao samo oplemeniti 
svijet u kojem živimo.

 Razrednica Dolores Maršanić

IN MEMORIAM
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POSLOVANJE MALIH PODUZETNIKA NAJPOGOĐENIJE U KORONA PANDEMIJI

Općinske odluke o otpisu, umanjenju ili odgodi  
plaćanja pomogle opstanku poduzetnika
Razgovarala: Sandi Bujan Cvečić

Korona pandemija i odluke Stožera Civil-
ne zaštite Republike Hrvatske obilježile 
su poduzetničku 2020. godinu, a nasta-

vile su se i u 2021. godini. 

Općinska načelnica Ivana Cvitan Polić dana 
30. ožujka donijela je prvu Odluku o pomoći 
poslovnim subjektima koji su obuhvaćeni 
Odlukom o ograničavanju okupljanja Sto-
žera CZ RH od 19. ožujka 2020. godine. Tom 
odlukom zakupcima u poslovnim prostori-
ma u vlasništvu Općine Čavle, a koji su imali 
zabranu rada smanjila se zakupninu za ožu-
jak za 50 %, a od 1. travnja pa do prestanka 
zabrane rada zakupnina je smanjena 100 %.  
Također, općinska načelnica Cvitan Polić do-
nijela je i odluku da će zakupnina vlasnicima 
u poslovnim prostorima u vlasništvu Općine 

Čavle, nakon ponovnog pokretanja posla za 
prvi mjesec biti umanjena 50 %. Ovom od-
lukom od 30. ožujka odgodilo se i  plaćanje 
komunalne naknade za sve prave osobe na 
razdoblje od tri mjeseca. 

U drugom lock downu koji je uslijedio 27. 
studenog 2020. godine kada je Stožer Ci-
vilne zaštite RH ponovno donio Odluku o 
sprečavanju širenja zaraze i obustavljanju 
rada ugostiteljskih objekata, teretana, fit-
ness centara, dječjih igraonica i plesnih stu-
dija…, Općina Čavle ponovno je uskočila 
u pomoć poduzetnicima. Naime, dana 30. 
studenog općinska načelnica Ivana Cvitan 
Polić donosi Odluku o oslobađanju plaćanja 
zakupnine svima koji su u zakupu poslovnih 
prostora u vlasništvu Općine, a zabranjen 

im je rad te o oslobađanju od plaćanja ko-
munalne naknade. Iznimno ugostiteljskim 
objektima koji pružaju uslugu dostave hra-
ne plaćanje komunalne naknade umanjuje 
se za 50%, a ukoliko bez obzira na dostavu 
ostvare pad prihoda veći od 50% u odno-
su na isti mjesec lani-komunalna naknada 
umanjit će im se 100%. 

Što o poslovanju u ovoj korona pandemiji, 
odlukama o otpisu, umanjenju ili odgodi 
plaćanja obveza, poput zakupa poslovnog 
prostora u vlasništvu Općine Čavle ili komu-
nalne naknade, kažu naši poduzetnici koji 
su se očitovali na naš upit. Evo odgovora 
po jednog frizerskog i kozmetičkog salona, 
ugostiteljskog objekta i studija za rekreaciju 
i sport.     

SANJA I RANKO HARAMIJA, 
vlasnici caffe bara CENTAR  
Obrt Elektroservis R.H. FRIGO posluje od 2003. godine, a 2013. godine proširio je djelat-
nost na ugostiteljstvo otvaranjem caffe bara Centar u sklopu Doma kulture u Čavlima. 
Zapošljavamo pet stalnih djelatnika.  Pandemija korona virusom negativno je utjeca-
la na nas jer nam je u dva navrata, u proljeće 2020. godine od  19.3. do 12.5.,  te od 
27.11. do daljnjega odlukom Stožera Civilne zaštite RH zabranjen rad. Djelatnike nismo 
otpustili jer smo uz pomoć subvencije države osigurali sredstva za plaće djelatnika, a 
zahvaljujući odluci Općine Čavle o neplaćanju najamnine  za poslovni prostor, krizu 
ćemo prevladati uz minimalne gubitke. Stigla nam je i nova 2021. godina, nadamo se 
da će korona pandemija brzo završiti i da će naš Caffe bar Centar u novom ruhu, s našim 
vrijednim djelatnicima i dragim gostima sretno dalje ploviti punim jedrima... Koristi-
mo ovu priliku da svim našim gostima i svim stanovnicima Grobnišćine zaželimo puno 
zdravlja i ljubavi va novoj 2021.!

ELVIS ROŽIĆ,  vlasnik frizerskog salona STUDIO DOXA 
Studio Doxa u Čavlima na adresi Šušnjevac 2 djeluje već 13 godina. Iako živim na po-
dručju općine Jelenje, radim u Čavlima. Sticajem okolnosti, frizerski salon otvorio sam 
ovdje jer se davao u najam poslovni prostor koji mi se svidio pa sam tako odlučio svoju 
poslovnu karijeru graditi ovdje, u Čavlima. Nisam požalio je mi je tu super. U ovoj 2020. 
godini svi osjetimo smanjenje posla i prometa, ali vjerujemo da će i to proći. Bili smo 
zatvoreni mjesec i pol dana u proljeće 2020. godine. Sada radimo, prilagodili smo se 
mjerama, pazimo na svoje zdravlje i zdravlje naših klijenata. To je najvažnije. Od op-
ćinskih pogodnosti koristio sam mogućnost odgode plaćanja komunalne naknade i 
sigurno da mi je to dobro došlo u trenutku kada smo bili zatvoreni odlukom Stožera 
civilne zaštite Republike Hrvatske. Nadam se boljoj, sretnijoj, sigurnijoj i zdravijoj 2021. 
godini, a to želim i svim klijentima i čitateljima Gmajne.  
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JADRANKA BABIĆ, vlasnica kozmetičkog studija NESA
Tvrtka B-Connect posluje na Čavlima pet godina, a trenutno ima četiri zaposlene osobe. Kozme-
tički studio Nesa u prostorima sportske dvorane Mavrinci nalazi se već više od tri godine. Ovo nam 
je treći poslovni prostor u koji smo kao salon selili, no nadam se i posljednji. Ova lokacija nam je 
omogućila velika poslovna postignuća i svrstala nas u jedan od najpopularnijih salona u našem 
kraju. Zbog blizine zaobilaznice, posjećuju nas dame iz cijele županije. Iz kojeg god dijela Rijeke i 
okolice krenuli, do nas ne treba više od 15 minuta. Veliki besplatni parking je ogroman plus. Imali 
smo planove za nove projekte, odnosno proširenje naših usluga u smislu otvaranje i frizerskog 
salona s vrsnom uhodanom frizerkom s našeg područja, no protekla 2020. godina nam je pomrsila 
planove i nove investicije će za sada morati čekati. Zbog COVID-19 pandemije, odlukom Stožera 
Civilne zaštite, 18.3. morali smo zatvoriti svoja vrata na punih mjesec i pol dana, a proljeće je salo-
nima itekako profitabilan dio godine. Tada smo pretrpjeli veliku financijsku štetu, no zahvaljujući 
mjerama uspjeli smo zadržati "glavu iznad vode". Uvelike je pomoglo što nam je Općina Čavle oprostila plaćanje zakupa i komunalne 
naknade za taj period jer ne znam gdje bismo sada bili da smo bili u nekom privatnom prostoru. U svibnju smo ponovno otvorili, i 
pomalo smo se počeli oporavljati, ljeto je bilo odlično, posla nije manjkalo, sve do jeseni kada su problemi ponovno počeli.
Kako su brojke novozaraženih počele rasti, tako se nama posao počeo smanjivati. Dnevno smo znali imati i po četiri otkazana termina, 
što zbog straha, što zbog izolacija naših klijentica. Ni nas kao osoblje obveze samoizolacija nisu zaobišle, pa smo u nekoliko navrata 
morale same otkazivati naručene termine i zatvarati salon na određeni period karantene. Teško nam je vrijeme došlo, no vjerujemo 
u bolju budućnost. Ljubav prema poslu nas gura naprijed i nadamo se da će sve ovo postati samo jedno ružno sjećanje. Svima želim 
bolju, zdraviju, mirniju i sretniju 2021. godinu. 

PLATAK IPAK OTVOREN ZA SKIJAŠE I SANJKAŠE 

Iako su se mnogi pribojavali da bi zbog mjera Stožera Civilne zaštite RH Platak ove godine mogao biti zatvoren za 
skijaše i sanjkaše, to se ipak nije dogodilo. Najprije je otvoren pokretna traka na dnu Radeševa 2. siječnja 2021., 
a 5. siječnja otvorena je i sedežnica, odnosno žičara Radeševo. Djelatnici Goranskog sportskog centra iskoristili su 

pogodnosti pravog snijega, ali i sustava za umjetno zasnježenje te pripremili staze Radeševo i Turističku, sanjkalište 
i skijalište uz pokretnu stazu, te Baby lift za sanjkaše i skijaše u dolini ispod Velikog doma. Budući da je svim ljubite-
ljima snijega i zimskih sportova ove sezone onemogućen odlazak u inozemstvo, već  u prvih 10 dana rada Platak je 
posjetilo 17.000 ljudi, prodano je 5 tisuća karata za žičaru i tisuću za baby liftove, rekao je župan Zlatko Komadina 
11. siječnja, te dodao da se ulaganja u ovaj sportsko- rekreacijski centar isplate. Zbog prevelikog broja ljudi i nužnosti 
očuvanja zdravlja i pridržavanja mjera Stožera Civilne zaštite RH 8. siječnja Goranski sportski centar je na skijalištu 
uvelo dnevna ograničenja- maksimum od 500 karata za žičaru i stotinu karata za pokretne trake.   

ELMA REKIĆ, vlasnica studija za rekreaciju i sport FIT BY ELMA 
Firma “Fit by Elma” (studio za rekreaciju i sport) je s radom počela  15.4.2019. godine, ne sluteći 
da će nas svih zadesiti zatvaranje i problem oko pandemije koja još uvijek traje. Prvi lock down 
dogodio se niti godinu dana od otvaranja odnosno 15.3.2020. godine i nismo bili u mogućnosti 
raditi mjesec i pol dana. U tom periodu pokušavali smo se snaći  te s mladim timom snimali smo 
program FIT DO LJETA koji je trajao šest tjedana. Programom smo obuhvatili  treninge i ukazivali 
na važnost kretanja i zdrave prehrane. One osobe koje su se odlučile priključiti programu i pridrža-
vati se svih smjernica programa napravile su odličan rezultat i ono naj bitnije bile su sretnije i za-
dovoljnije bez obzira na pandemiju, za razliku od onih osoba koje su se doma prejedale i osjećale 
se isfrustrirano i nesretno.
Nakon toga, napokon smo nastavili s radom po uputama Stožera Civilne zaštite i sve se činilo kao 
da kreće u normalu, no novo zatvaranje nastupa krajem studenog 2020. godine i još uvijek traje. 
Budući da je firma mlada, prvi problemi s likvidnošću su me zadesili jako brzo jer nismo imali zalihe za ovakve krizne situacije. „Borba“ 
se nastavila kroz on line treninge preko aplikacije Zoom, no to nije ni približno dovoljno da bi financijski mogla funkcionirati.
Firma ima jednu zaposlenu trenericu , studenticu treće godine Kineziološkog fakulteta te još dvije osobe koje su na praksi. Zanimljivo 
je da nam se javio i reprezentativac u skijaškom trčanju koji želi  od nas učiti kako bi bio što spremniji za Kineziološki fakultet koji želi 
upisati sljedeće godine. 
Kad su nas zadesili problemi Općina Čavle nam je uskočila kao partner i pomogla nam je tako što je otpisala troškove najamnine i ko-
munalne naknade za mjesece u kojima smo bili zatvoreni i hvala im na tome od srca. Nije lako biti poduzetnik u ovo vrijeme pogotovo 
kad ste pri tome i majka dvoje djece. No, to nije razlog da se odustaje nego da se pronađe rješenje kako preživjeti i ići dalje.
Budući da sam i sama upisala Kineziološki fakultet u Splitu, smjer Kondicijska priprema sportaša, jedina dobra stvar u drugom zatva-
ranju je ta što sam imala vremena posvetiti se predavanjima i učenju  za ispite. No, svi želimo svoj život nazad. Želimo da nam se djeca 
normalno druže, idu u školu, odlaze na treninge, druže se na igralištima i ne moraju nositi maske… A mi? Mi želimo da nam svi budu 
zdravi, da možemo normalno funkcionirati, družiti se privatno i na poslovnom planu…
Nadam se kako je ovo zadnje zatvaranje kraj ovog lošeg perioda za sve nas, da ćemo izvući iz ovoga nekakvu lekciju i pomagati si 
međusobno koliko god možemo. Samo tako možemo biti bolji i sretniji ljudi. Svima želim sretnu, zdravu i uspješnu 2021. godinu. 

S.B.C.
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obljetnice i knjižnica

IZBOR NOVIH KNJIGA
Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:
 • DIVLJA SIMFONIJA - Dan Brown (slikovnica)
 • SULI U AVANTURI: škola - Maja Šimleša (slikovnica)
 • GREGOV DNEVNIK: ZIMSKE RADOSTI - Jeff Kinney (roman za djecu)
 • DJEVOJČICA KOJA JE SPASILA BOŽIĆ - Matt Haig (roman za djecu)
 • NEŠT: David Walliams (roman za djecu)
 • KONFERENCIJA PTICA - Ransom Riggs (5. roman o domu gospođice Peregrine 

za čudnovatu djecu) (roman za mlade)
 • PONOĆNO SUNCE - Stephenie Meyer (5. roman serijala Sumrak) (roman za 

mlade)
 • NAJLJEPŠI BALETI - Elodie Fondacci (knjiga-kazalište s prekrasnim ilustraci-

jama od izrezanog papira)

 • UBOJSTVO KOMENDATORA (1-2) -  Haruki Murakami
 • GROB ZA DVOJE: prvi slučaj Selme Falck - Anne Holt (kriminalistički roman)
 • LEDENO SRCE - Caz Frear (kriminalistički roman)
 • ŠTO VJETAR ZNA - Amy Harmon (povijesni ljubavni roman)
 • DJEVOJKA, ŽENA, DRUGO - Bernardine Evaristo
 • ČUVARICE TAJNI - Lara Prescott (povijesni roman)
 • MI KOJI SMO PREŽIVJELI - Georgia Hunter (biografski roman)
 • NOĆ KAD JE OLIVIA PALA - Christina McDonald (kriminalistički roman)
 • DJEČAK KOJI JE VOLIO JELENE - Frode Sander Oeien (Samuel Bjørk) (kriminali-

stički roman)
 • ZEMLJA STRAHA - Isaac Rosa (psihološki roman)
 • MEĐU ŽENAMA - John McGahern (obiteljski roman)
 • DUGA LATICA MORA - Isabel Allende
 • JEDNA NOĆ SKANDALA - Teresa Medeiros (povijesna romansa)
 • SREBRNA KRILA- Camilla Läckberg (nastavak knjige Zlatni kavez)
 • MISERY - Stephen King (triler)
 • TRI ŽENE - Lisa Taddeo
 • MALI MUŠKARCI - Louisa May Alcott
 • ČOVJEK OD KESTENA - Soren Sveistrup (kriminalistički roman)
 • KAO STRANCI - Lisa Kleypas (povijesna romansa)
 • STRANKINJA - Claudia Durastanti
 • SJEME RAZDORA - Claire McGowan (triler)
 • ZBOGOM DJEVOJČICE - Marina Šur-Puhlovski
 • ODSTRANITI ŽIVOTINJU- Slađana Bukovac
 • SUTRA JE NOVI RUČAK - Ivica Ivanišević (kriminalistički roman)

 • KAPITAL I IDEOLOGIJA - Thomas Piketty
 • OTKLJUČAJ SVEMIR: sve što trebate znati za putovanje kroz prostor i 

vrijeme - Stephen & Lucy Hawking
 • BESMISLENI POSLOVI - David Graeber
 • TITO OČIMA KRLEŽE: revolucija i zebnja - Damir Pilić
 • ŽIVOT I SMRT UZ SVETU RIJEKU: Gangesom od Himalaje do Bengalskog 

zaljeva- Jasen Boko
 • U ZEMLJI PLEMENITIH LJUDI: motorističko-planinarski dnevnik kroz 

prostranstva drevne Perzije/današnjeg Irana - Hrvoje Rupčić
 • BOG NIKAD NE TREPĆE: 50 lekcija za teške trenutke u životu - Regina 

Brett
 • SVE ŠTO TREBATE ZNATI A NITKO VAM NIJE REKAO (1-2) - David Icke

Knjige u škartocu” - nova usluga knjižnice 
Ovom je uslugom omogućeno od kuće izabrati i digitalnim putem 
naručiti željene knjige. Za najkasnije 24 sata knjige će biti spremne za 
preuzimanje bez zadržavanja u knjižnici.
Postupak je jednostavan: u online katalogu trebate pronaći željene na-
slove, provjerite jesu li knjige dostupne na Vama najpovoljnijoj lokaciji 
(Turnić, Zamet, Drenova, Trsat, Čavle, Omišalj ili Stribor) te zahtjev poša-
ljite na mail  knjigeuskartocu@gkri.hr 
Obvezno napišite: 
ime i prezime, broj članske iskaznice, odjel ili ogranak u koji planirate doći po knjige (npr.Čavle),ime autora i 
naslov knjige koju želite čitati.
Po primitku podataka knjižničari će Vam se povratno javiti i obavijestiti Vas kad možete preuzeti knjige. 

Kako se moja generacija, učenici koji su u OŠ Čavle i njezine područne odjele u Cerniku i 
Grobniku
krenuli 1958./1959. nije nikada poslije sastala, odlučila sam doći do mojih dragih školskih 
kolega i organizirati naše druženje. Na ovu ideju potaknula me iznenadna smrt kolegice 
Radojke Linić/Ladašić i moždani udar koji je uslijedio nedugo zatim kod kolegice Mirjane 
Reljac/Justin. Trebalo je više od dva mjeseca dok sam došla do svih kontakata. U tome 
mi je pomogla učiteljica Ivana Manjgotić te Nedjeljko Crngonja i Mladen Mavrinac. Naše 
druženje održalo se dana 2. rujna 2020. u restoranu Putnik. Svi smo se promijenili u tako 
dugom periodu. Došli su Brdar Zdravko, Crngonja Nedjeljko, Čargonja Željko, Čaval/Šupak 
Vesna, Fak Milivoj, Frlan Josipa, Giljanović/Mohorovičić Marina, Kunda Ivica, Linić Stani-
slav, Linić Viktor, Mavrinac Mladen, Mavrinac/Čabrijan  Željka, Miculinić Nikola, Mohorić 
- Brumnjak Marinka, Mohorić Zrinko, Palaoro Marinka, Silić/Adamov Nikolina, Škaron/
Juretić Smiljana, Širola Nedjeljko, Šupak Bruno, Štiglić Dušanka, Tomić/ Ciacciarelli Nata-
ša, Vičević  Josip, Zaharija Ivica - Ivan, Zaharija Marinko - Marijan i Žeželić/Rosić Ratka. 
Zbog bolesti nisu mogli doći: Linić Ilonka, Mlađenović/Damiš Mladenka, Rak Ivana i Re-
ljac/Justin Mirjana.
    Pročitali smo imena i  kratko se pomolili za naše preminule učenike: Širola Rajko, Mi-
kuličić Josip, Bogdanović Julio, Žagar Drago, Rak Zlatko, Mavrinac Stanislav, Ritoša Serđo, 
Kunda Marinka, Broznić Željko, Reljac Josipa, Reljac Zita, Katić Marija, Linć Bruno, Linić 
Nikolina, Dretić Marta, Mohorić Mladena, Čargonja Ante, Žeželić Franjo, Palčić Vitomir, 
Miculinić Vladimir, Brižan Zdenko, Vrančić Mirjana, Šestan Mladena.

DRUŽENJE UČENIKA OŠ ČAVLE 

SJEĆANJE NA ŠKOLSKE DANE STARO VIŠE OD 50 GODINA 
Piše: Marinka Mohorić Brumnjak

    Marinko Zaharija poklonio je crvenu ružu svakoj kolegici, što nas je jako obradovalo.  
Prisjetili smo se naših nastavnika i ravnatelja, koji su nas učili i odgajali tijekom školovanja 
te još tridesetak učenika koji iz raznih razloga nisu mogli doći. Dvoje su u Njemačkoj, jedan 
u Australiji, jedna kolegica u Švicarskoj. Zdravko Brdar zasvirao je na harmonici, a onda 
je krenula i pjesma između sljedova jela i priče. Željka Čabrijan izrecitirala nam je svoju 
pjesmu o penzionerima i dobila veliki aplauz.Gospodin Arsen nas je slikao za uspomenu, 
a mi smo si obećali, da ovo druženje treba ponoviti i dogodine.
 Nažalost, nakon ovog druženja, preminula je Ivana Bjondić te uskoro i Željka Čabrijan, što 
nas je svih istinski rastužilo.
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mesopust

 

Kada netko tko bi želio saznati ponešto o Grobničkim Dondolašima ode na internet-
sku stranicu ove udruge prvo što će mu upasti u oko je citat poznatog grobničkog 
barda Ivana Brdara Grobniškog: „Ne hjustajmo va tujinu, leh čuvajmo svoj koren, ime 

i starinu“, pa odmah nakon toga i pojašnjenje da je riječ o udruzi za promicanje starih, a 
skoro zaboravljenih običaja Grobinšćine. Na bolji način Grobnički Dondolaši i nisu se mogli 
predstaviti, u tih nekoliko Brdarovih riječi objedinjeno je sve ono čime se Dondolaši najviše 
ponose, čitava njihova filozofija. Oni su čuvari baštine, običaja, ali oni su puno više od toga.

- Nekoliko entuzijasta koji su povezali legende i stvari što su se događale u prošlosti naših 
mještana, iniciralo je osnivanje naše udruge. Dondolaši se vežu uz seljake koji su vodili stoku 
na ispašu i to najčešće u neke gorske krajeve. Kako su bili u šumi na sebe su najčešće stavljali 
zvonca, stare padele ili bilo što metalno što bi moglo napraviti buku kako bi preplašili divlje 
zvijeri da ne bi napale stoku. To što je radilo buku naši stari su nazivali imenom dondolo 
i tako su nastali Dondolaši. Udruga je osnovana 1999. godine, a prvo pojavljivanje bilo je 
2000. godine na Čavlima i na Riječkom karnevalu, započet će Alen Haramija, predsjednik 
udruge Grobnički Dondolaš. 

Najstariji član udruge ima 65 godina, najmlađi je star 2,5 godine. Dondolaša je na Grobniku 
iz godine u godinu sve više, što je samo po sebi najbolji dokaz da će se baština očuvati.

- Svake godine nas je sve više. Sada nas je otprilike oko 80, 90 velikih dondolaša, a za velike 
dondolaše smatramo članove koji plaćaju članarinu, odnosno sve one starije od 16 godina, a 
imamo i četrdesetak mićerih dondolaših, koji ne plaćaju članarinu, odnosno sve one mlađe 
od 16 godina. Normalno da nam je drago da iz godine u godinu imamo sve više članova, 
ipak je to prepoznatljivost ovog našeg kraja. Posebno nam je drago što smo unazad nekoliko 
godina imali jako puno mlađih članova, vjerujem da su oni prepoznali sav naš trud, prepo-
znaju da kroz promicanje Grobnika, naših običaja i svega što Grobnik objedinjuje i tih naših 
humanitarnih akcija radimo nešto dobro za naš kraj. Imali smo i nekoliko slučajeva da su 
nam se priključili sada već ljudi od četrdesetak godina, svi su kod nas dobrodošli i nikad nije 
kasno za prijaviti se i krenuti s nama.

HUMANITARNI KALENDAR 
Naravno, ograničenja ipak postoje, ne mogu svi postati dondolaši. 

- Još uvijek nam je to pravilo da morate imati grobničke korijene, otac ili mat moraju imati 
grobnički korijen, moraju biti Grobničani. To je i u Statutu i u Regulama i toga se držimo. Su-
pruga se ne računa (ha, ha, ha). Za razliku od nekih drugih zvončarskih udruga mi smo malo 
regulirali taj broj koji bi sigurno bio veći. Naravno da ovim pravilima ne želimo nikoga ni na 
koji način diskriminirati, ali jednostavno smatramo da tako objedinjujemo članove koji će 
imati jače izraženu volju za pomoć svome kraju. I ovdašnjim ljudima. Jer, nije kod dondolaša 
sve samo stvar obilaska svojih sela i zabavljanja. Dosta smo aktivni kroz čitavu godinu, na 
raspolaganju smo objema općinama, dosta smo uključeni u sve aktivnosti i ne samo kada 
su u pitanju naše općine. Evo, kada je bila poplava u Gunji skupljali smo potrepštine za te 
ljude, pakirali smo ih i slali kamionom tamo gdje je trebalo. Humanitarni kalendar u zadnje 
vrijeme nam je dosta važan, ali išli smo i u Dječju bolnicu Kantrida i u dom za nezbrinutu 
djecu u Lovranu.

„Kad zazvone Grobničani se se trese od žestine, odvavik su Dondolaši ponos naše Grobni-
šćine“, kaže stih dondolaške himne „Rojeni sam Grobničan“, Dondolaši zaista mogu biti na 
ponos svim sumještanima, nemjerljiv je njihov humanitarni doprinos. 

- Imamo jako veliku potporu lokalnog stanovništva, puno nam pomažu financijski, voljom, 
angažmanom, jako smo dobro prihvaćeni i onda imamo obavezu nešto vratiti društvu koje 
nas podržava. I ove godine smo tako pripremili naš humanitarni kalendar, sve je napravlje-
no, kalendar je već u prodaji. Može se kupiti u pekinjici Lišćevica, butigi Podrvanj, u Dirnisu, 

ALEN HARAMIJA, predsjednik udruge Grobnički Dondolaši   

Vjerujem da mladi prepoznaju da kroz promicanje Grobnika, naših 
običaja i humanitarnih akcija radimo nešto dobro za naš kraj
Ove smo godine proslavili 20 godina udruge, moram se posebno zahvaliti Općini Čavle jer s njima smo ušli u projekt EPK susjedstva 2020, zajedno s 
Općinom Čavle, projektom EPK 2020 i Zoranom Majstorovićem napravili smo Zvončarsku simfoniju, koja je bila baš pravi spektakl, kaže Alen Haramija

Fast Foodu Poki na Kukuljanovu, mogu se nabaviti i kod bivših kraljica karnevala, koje su 
nam ove godine pomogle u stvaranju kalendara, kao i kod svih dondolaša, a imamo u planu 
napraviti i neku akciju prodaje kalendara. Tiskano je 1000 primjeraka, cijena je 50 kuna, a 
sredstva se prikupljaju za dječji vrtić Čavlić i za dječji vrtić Grobnički tići. Motiviralo nas je to 
što nam se djeca silno obraduju kada nas vide, a i uvjeren sam da ćemo tako privući i nove 
mlade dondolaše. Sve su to naša djeca i djeca naših članova. Imamo plan što bismo trebali 
napraviti, ali ovisi o tome koliko ćemo sredstava prikupiti.

NAGRADA OPĆINE ČAVLE
Najbolji dokaz da su od 1999. godine do 
danas postali itekako prepoznatljiv simbol 
svojega kraja ogleda se i u činjenici da na 
Bartoju dobili nagradu Općine Čavle. 

- Ove smo godine proslavili 20 godina 
udruge, moram se posebno zahvaliti Opći-
ni Čavle jer s njima smo ušli u projekt EPK 
susjedstva 2020. Tu smo napravili projekt 
koji je bio sačinjen od tri dana, u petak smo imali svečanu sjednicu gdje smo na dostojan 
način obilježili dvadeset godina i podijelili plakete zaslužnim članovima bivšim i sadašnjim, 
nakon toga smo imali maškarani Platak, maškarane tance i sve to je bila dobra uvertira 
Zvončarskoj simfoniji na kojoj smo zajedno s Općinom Čavle, projektom EPK 2020 i Zoranom 
Majstorovićem napravili baš pravi spektakl. Prezadovoljni smo kako je sve to ispalo. Općina 
je to prepoznala i zahvaljujući svemu tome smo i dobili tu prvu značajniju nagradu od po-
stojanja udruge. 

 Bez obzira na silnu volju i entuzijazam čitava ova korona-situacija Dondolašima ne ide u 
prilog. 

- Kontaktirao sam lokalni stožer civilne zaštite, ali nisam mogao dobiti konkretan odgovor. 
Prema pravilima stožera na nacionalnoj razini ne smijemo se okupljati. Mi počinjemo dosta 
rano, dižemo zvonac 6. siječnja na Cipici kod Ankice, supruge jednog od naših prvih dondo-
laša, i onda nastupamo onda prvu subotu nakon Tri Kralja, a to je već 9. siječanj. Sigurno 
nećemo početi taj vikend, ali ako bude povoljna situacija nadam se da ćemo to nadoknaditi 
do kraja pusta. Pa da barem izađemo po Grobinšćini napravimo ono svoje obahajanje. Niti 
druge zvončarske udruge neće moći zvoniti, ništa se nigdje neće organizirati. Pokušat ćemo 
barem lokalno održati tradiciju da se ne zatare, zaključit će Alen Haramija.

NA TRGU VISI PANDEMIJKO KORONIĆ 
Tradicija se održala. Nekoličina predstavnika Čavjanskih maškara, na stup na 
Trgu hrvatskih branitelja u Čavlima objesila je pusta Pandemijka Koronića. Ključ 
Općine Čavle preuzeo je predsjednik Udruge Goran Mavrinac koji je obećao da 
ćemo pandemiju prebrodit, a krivca za sve loše na pusni utorak zapaliti. 

S.B.C.

Najdondolaš 2020. Romano Petrović

Kristian SIROTICH
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cernik

RIJEČI NADE CERNIČKOG ŽUPNIKA VLČ. DUVNJAKA 

Bog je ljubav, a ljubav odganja svaki strah

U protekloj godini su nas u većoj ili 
manjoj mjeri pogodile neprilike 
zvane korona virus, ekonomska kri-

za, gubitak posla i sl. Razne životne situ-
acije guraju nas u crnilo, nemir, pa čak i 
depresiju. Vidimo da su stvari na koje se 
često oslanjamo nestalne i nesigurne. No 
međutim postoji Netko tko ako svoj život 
oslonim na Njega nikada me neće razoča-
rati ili napustiti. To nije nikakva energija, 
pozitivno razmišljanje ili tome slično. To je 
konkretna osoba, živa i osobna. Isus Krist 
iz Nazareta.  Sv. Pavao u poslanici Kornića-
nima piše kako je naš Bog Otac milosrđa 
i Bog svake utjehe! Bog ulazi u konkretnu 
čovjekovu životnu situaciju, u svaku bol i 
patnju, svaki besmisao i crnilo i to samo 
ako mu to dopustimo. Zašto samo ako 
mu dopustimo? Jer je Bog ljubav (1 Iv 4, 
6), a ljubav uvijek podrazumijeva slobo-
du. Zato Isus nenametljivo i nježno stoji 
i kuca na vratima našeg srca čekajući da 
mu otvorimo i pustimo u svoj život (Otk 
3, 20). Isus je tako nježan i nenametljiv, 

Cernički Križni put pisan je na  
grobničkoj čakavici
Nedaleko od župne crkve sv. Bartola apostola, točnije, između 
kapelice uz takozvanu petrolejsku cestu i najviše točke Cernič-
kog vrha, prostire se grobnički Križni put, jedinstven po svome 
izričaju na grobničkoj čakavici. Podizanju križnog puta pridoni-
jeli su svojim dobrovoljnim prilozima mještani pojedinci ili mje-
štani cijelih naselja zajedno, u znak vjere i ljubavi prema vlasti-
tome kraju. Ukupno 14 postaja sagradili su slijedeći darovatelji 
redom: 1. postaja - Bajčevo selo, 2. postaja - obitelj Mrle u spo-
men na Kristinka, 3. postaja - obitelj Tomić, 4. postaja - obitelj 
M. Milardović, 5. postaja - Tračak nade Čavle, 6. postaja - obitelj 
Z. Jurković, 7. postaja - Cipica, 8. postaja - Mavrinci, 9. postaja - 
Čavle, 10. postaja - Donja cesta Čavle, 11. postaja - Halovac, 12. 
postaja Maršić - Buzdohanj, 13. postaja – Hrastenica, 14. postaja 
– Kosorci.
Posljednja postaja Križnog puta nalazi se na Cerničkom vrhu, 
gdje su ujedno smještena i tri betonska križa koja su vidljiva iz 
svih dijelova župe.
Dok je tvorac ideje za Križni put Marinko Kosta iz Mavrinaca, 
tekst postaja Križnog puta na grobničkoj čakavici, napisala je 
Vlasta Juretić iz Kate-
dre Čakavskog sabo-
ra Grobnišćine.
Ovaj križni put posje-
ćuju svake godine i 
brojni hodači na do-
gađanju Turističke za-
jednice Općine Čavle- 
Stazom sv. Bartola. 

ali kad ga pustimo u svoj život čini čuda 
velika. Kako puštamo Isusa u svoj život? 
Prvenstveno sakramentalnim životom 
(nedjeljnja sv. misa i redovita ispovijed) te 
osobna molitva. Preko toga dvoga milost 
Božja ulazi u dušu. Zato ne dopustimo da 
nas strah nadvlada već svoje pouzdanje 
stavimo u Boga koji je Ljubav, a ljubav 
odgoni svaki strah! Želim svima sretan i 
blagoslovljen Božić i Novu godinu!

JESTE LI ZNALI? 

Uspomena s ređenja:  
mons. Ivan Devčić i vlč. Domagoj Duvnjak

Martina Cvetković
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U lipnju 2020. Vlč. Ivan Frišćić, ili grajski plovan, kako ga sumje-
štani često od milja nazivaju, proslavio je veliku četrdesetku – i 
to ne bilo kakvu četrdesetku, već okruglu četrdesetu godinu 

od njegova ređenja. 

Iako je korona situacija bila glavni krivac za nešto skromniju pro-
slavu od one prethodno planirane, proslava je ipak održana i to u 
nedjelju 28. lipnja, svečanom misom zahvalnicom u Župnoj crkvi 
sv. Filipa i Jakova u Gradu Grobniku.

Vlč. Friščić zaređen je, 28. lipnja 1980., uz još šest đakona u Riječ-
koj katedrali. Nakon toga, kreće njegov bogati svećenički put. Prva 
postaja njegovog svećeničkog života bilo je Gospić, gdje je Friščić 
došao kao mladi kapelan 1980. godine. Nakon godinu dana, odlazi 
u Ogulin, zatim na Donju Vežicu, Dragu sušačku, Senj, ponovno u 
Liku gdje je boravio u vrijeme Domovinskog rata, Matulje, Gornju 
Vežicu, da bi na posljetku 2006., došao u Grad Grobnik i ovdje ostao 
sve do danas.

ŽUPA SVETOG FILIPA I JAKOVA 

Vlč. Ivan Frišćić: 40 godina 
svećeništva grajskoga  
plovana

U protekle četiri godine, odnosno u razdoblju između 2016. i 
2020. godine, izvedeni su brojni važni radovi na obnovi crkve 
Sv. Filipa i Jakova. 

Tako je u razdoblju od 2016.-2017. obnovljen toranj crkve koji je 
prokišnjavao. Krov tornja i zidovi su temeljito obnovljeni, kao i te-
melji tornja te je na taj način spriječeno prodiranje vode kroz zido-
ve i potkopavanje tornja. Radove je izvela tvrtka „Semi gradnja“ iz 
Rijeke, a radovi su stajali 500 000 kn. U obnovu se uključila Općina 
Čavle, Ministarstvo kulture i medija Republike Hrvatske kao i brojni 
župljani i donatori. 

Također, obnovljeno je dvorište – ulaz u crkvu koji je bio u vrlo teš-
kom stanju. Umjesto betona postavljen je kamen koji je uvezen 
iz Grčke. Radove u vrijednosti 200 000 kn također je izvela tvrtka 
„Semi gradnja“ uz potporu Riječke nadbiskupije, Općine i mještana.

Treba istaknuti kako su radovi na obnovi izvedeni pod budnim 
okom Konzervatorskog odjela u Rijeci, pod brižnim vodstvom 
Grobnišćice gospođe Lilian Stošić na čemu se naš velečasni i župlja-
ni posebno zahvaljuju.

VELIKE INVESTICIJE U OČUVANJE CRKVE

Crkva sv. Filipa i Jakova u posljednje četiri godine 
doživjela veliku obnovu

Friščić je rođen 1954. u malom zagorskom selu Klenovnik. Klasičnu 
gimnaziju pohađao je u Zagrebu, gdje je kasnije završio teologiju na 
Katoličkom bogoslovnom fakultetu, da bi se 1980. godine zaredio 
u Rijeci.

Kako Vlč. Friščić u šali navodi: „Ovo je tek prvih 40 godina – a sada 
me čeka drugih 40“. A upravo to mu i mi od srca želimo – 40 zdravih, 
veselih i blagoslovljenih godina!

Pri kraju su i radovi na obnovi korskih klupa u crkvi koje potječu 
negdje s početka 17. stoljeća, a kopija su klupa u riječkoj katedrali. 
Dok je jedna strana korskih klupa obnovljena u 2020., drugu stranu 
obnova čeka u 2021. Radove izvodi obrt za restauraciju „Arbor“ pod 
vodstvom Svjetlane Chris Dokić. Radove na obnovi financira Mini-
starstvo kulture – Zagreb, a vrijednost obnove iznosi 254 000 kn.

Mještani Grada Grobnika, posebno su ponosni na činjenicu kako se upravo u njihovom mjestu nalaze unikatne, a 
vrlo vjerojatno i jedne od najljepših jaslica u grobničkom kraju. Tome se može zahvaliti gospodinu Darku Turaku, 
čijih ruku su jaslice djelo. Darko je jaslice, navodi, uz pomoć Kumpanije kreirao kroz gotovo trideset godina, što 
znači da ih je brižno godinama dorađivao, dodajući im razne zanimljive detalje. Tako se, među ostalim, kao dio 
jaslica može vidjeti minijatura Kaštela u Gradu Grobniku, škole i Crkve. A zanimljivo je upravo to, kako je mini-
jatura locirana točno ispod navedenih objekata, tako da posjetitelji Darkova doma u isto vrijeme mogu vidjeti 
minijaturu i „original“. 
Osim jedinstvenih jaslica, Darkov dom u vrijeme božićnih blagdana krasi i jedinstvena božićna jelka, jelka okićena 
kako su je prema običajima kitili i naši stari. Umjesto kuglica i lampica, ista je naime, okićena voćem i slatkišima.
No ni to nije sve. Gospodin Turak autor je još jednih jaslica u Gradu Grobniku i to onih koje su dugi niz godina 
izložene u Crkvi sv. Filipa i Jakova. A u slaganju istih te kreiranju posebnog doživljaja u duhu božićnih blagdana, 
pomaže mu grajska mežnjarica Marija. Darko Turak za svoj trud ove je godine od nadbiskupa mons. Ivana Devčića 
nagrađen Medaljom zahvalnosti povodom blagdana Sv. Vida.

Martina Cvetković

Martina Cvetković

Martina Cvetković

Darko Turak: Majstor od grobničkih jaslica i dobitnik nadbiskupove medalje
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Izazovna novo-normalna vremena ostavila su traga u mnogim 
porama društva, naročito su to na svojoj koži osjetili oni koji su 
na bilo koji način povezani sa sportom.

No, čak i u tom svijetu ipak postoje oni koji su se uspjeli prilagoditi 
novonastaloj situaciji, kao što su iz nje uspjeli izvući maksimum.

Automotodrom Grobnik možda je i najbolji primjer, sportsku koro-
na-godinu zaključili su na najbolji mogući način, prvi put u povijesti 
na Grobniku je gostovao NASCAR GP.

- NASCAR je bio najveći sportski događaj u Hrvatskoj ove godine, a 
ne samo na Grobniku, upozorit će Robert Žiković, član uprave Au-
tomotodroma Grobnik.

EKIPA NA AUTOMOTODROMU OPRAVDALA  
POVJERENJE NASCAROVACA 
Iako zbog pandemije koronavirusa gledatelji nisu mogli uživati u 
ovim moćnim strojevima što se uživo na ovim prostorima nikada 
do sada nisu mogli vidjeti, dolazak NASCAR-a velika je pohvala 
svim ljudima na Automotodromu Grobnik, a činjenica da je potpi-
san ugovor na tri plus dvije godine dokaz da se na Grobniku itekako 
dobro radi i promišlja budućnost.

- Iskreno, NASCAR nam je ove godine donio nam gubitak, ali to je 
zaista ulaganje u budućnost. Pregovarali smo o 2021. godini, nakon 
što smo u kontaktima bili čitavu godinu ponuđen nam je ovaj ter-
min i u situaciji kakva je bila najradije bismo ga odbili, ali kako odbi-
ti NASCAR? Mi smo se, dakle, pomirili s gubitkom, načelni je dogo-
vor bio da 2022. godine uđemo u kalendar, ali oni su bili izuzetno 
zadovoljni i odmah nakon eventa smo potpisali ugovor na tri plus 
dvije godine. To je puno više od same utrke, velika je to stvar i za 
našu regiju i za Hrvatsku, a želja nam je napraviti jedan pravi ame-
rički show. Dobili smo termin u rujnu, smještajni kapaciteti tada su 
dostupniji, sezona se već polako gasi i ovaj događaj je samo može 

ROBERT ŽIKOVIĆ, ČLAN UPRAVE AUTOMOTODROMA GROBNIK

NASCAR je bio najveći sportski događaj u 
Hrvatskoj ove godine, ne samo na Grobniku
Bili smo u pogonu čitavo vrijeme, osim u onim periodima kada nam je bio zabranjen rad.  S obzirom 
na situaciju izuzetno smo zadovoljni, mislim da smo jedna od rijetkih tvrtki u Hrvatskoj koja se uspjela 
prilagoditi korona-tržištu, kaže Žiković

upotpuniti. Zaista je lijepo biti u tom NASCAR društvu, odnosno u 
društvu samo sedam europskih staza na kojima će se iduće godine 
voziti utrke. A ne smijemo zaboraviti da je NASCAR treći sport po 
popularnosti u Americi, lijepo je imati malo američkog tržišta i na-
praviti jedan američki vikend. To nam je plan za iduću godinu, bili 
su veleposlanici SAD-a, Velike Britanije, Kanade, to nam je također 
velika pohvala., govori Žiković.

NASCAR je možda na najbolji način zaključio godinu na grobničkoj 
ljepotici, ali daleko od toga da je bio jedini sportski događaj u pan-
demijskoj godini.

NA GROBNIČKOJ PISTI VOZE I AUTOMOBILI  
MATE RIMCA 
- Od međunarodnih natjecanja nismo održali Sidecar Svjetsko pr-
venstvo, jer su se baš u tom periodu stvari malo zakomplicirale u 
Francuskoj i Velikoj Britaniji. Sve ostale međunarodne i domaće 
evente smo održali, a gotovo svaki dan bilo je i testnih vožnji. Svima 
je zvučno ime Rimac, ali imamo mi puno većih agencija nego li je to 
Rimac. Rimac je imenom značajna tvrtka za tržište takvih automo-
bila, ali dosta je stranih agencija koje imaju svoja privatna prvenstva 
koja se ne voze samo kod nas, već i na stazama na kojima se vozi 
Grand Prix i formula, nastavit će Žiković.

Uglavnom, na Grobniku su zadovoljni onoliko koliko u ovoj situaciji 
mogu biti zadovoljni. 

- Bili smo u pogonu čitavo vrijeme, osim u onim periodima kada 
nam je bio zabranjen rad.  S obzirom na situaciju izuzetno smo za-
dovoljni, mislim da smo jedna od rijetkih tvrtki u Hrvatskoj koja se 
uspjela prilagoditi korona-tržištu. Nije bilo jednostavno, bilo je jako 
puno rada i truda, ali smo sve to uspjeli iznijeti, zaključit će Robert 
Žiković, uz dodatak da je itekako velika pažnja posvećena odgovor-
nom ponašanju, da se unatoč krizi ulagalo u stazu i da će se u stazu 
nastaviti ulagati i u nadolazećoj godini. 

Kristian SIROTICH
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Možda su najmlađi muški odbojkaški klub u regiji, ali defini-
tivno ih nitko nema pravo neozbiljno doživjeti. Zahvaljujući 
nevjerojatnoj upornosti i silnom entuzijazmu Muški odboj-

kaški klub Grobničan uspio je u nepunih sedam godina postojanja 
napraviti iskorak kakvom se malo tko mogao nadati. Naravno, izu-
zev ljudi koji su krajem te 2013. godine pokrenuli čitavu priču. 

- U Jelenju smo u osnovnoj školi imali jednu kombinaciju škole od-
bojke pa kada se je krajem 2013. godine skupila jedna ekipa entuzi-
jasta odlučili smo tu priču malo proširiti i osnovati Muški odbojkaški 
klub Grobničan. Tu smo krenuli sa slaganjem igrača i generacija i 
sada smo došli do toga da smo uspjeli napraviti jedan lijep rezultat 
s mlađim dobnim kategorijama. Sa starijima je malo teže napraviti 
rezultat jer stariji tek dolaze i kada nemaju od koga učiti onda je to 
veliki problem. Ovako se jedna generacija nastavlja na drugu pa sve 
to ide brže, bolje, to je nekakav prirodan proces, započet će Vlado 
Maglica, nekadašnji odbojkaš, jedan od osnivača MOK Grobničan, 
tajnik kluba i trener starijih generacija.

NAKON ŽENSKOG USPJEHA STIGAO JE I MUŠKI 
Vlado Maglica dugo je godina prisutan na grobničkoj odbojkaškoj 
sceni, bio je trener djevojaka Grobničana kada su ulazile u Prvu ligu, 
imao je još lijepih rezultata u ženskoj odbojci, ali se u jednom tre-
nutku ipak odlučio posvetiti odbojkašima.

- Sin mi je krenuo u prvi razred osnovne škole i rekli smo tada idemo 
napraviti mušku ekipu da bismo djeci pružili ono što smo mi jed-
nom imali kada smo igrali. Nas je vodio Tihomir Crnković, to je bilo 
nešto predivno. Došao sam iz svijeta u kojem imaš sve i od tridese-
tak djevojaka moraš napraviti selekciju za jednu ekipu, dakle iz svi-
jeta u kojem je sve posloženo,  u svijet u kojem imaš pet i pol igrača 
i od toga moraš napraviti njih šest da bi mogao igrati. Ali ipak smo 
uspjeli. Sjećam se da smo pripreme počinjali s tri igrača, ali i tada je 
sve bilo podređeno tome da se jednog dana nešto napravi. I uz jako 
veliku volju ipak se nešto  uspjelo napravilo, nastavit će Maglica.  

Napravilo se jako puno. U Muškom odbojkaškom klubu Rijeka da-
nas igra čak osam mladih odbojkaša poniklih upravo u Grobničanu, 
svi ljudi koji vode Grobničan teško da mogu dobiti veću pohvalu. Kristian SIROTICH

VLADO MAGLICA, trener i tajnik MOK Grobničan 

Mladi odbojkaši su državni prvaci
Dečki koji su osvojili naslov prvaka su jedna nova generacija i od nje se puno može očekivati pa tako 
očekujemo da za nekoliko godina uđemo i u Superligu, govori Maglica

- Svaki njihov uspjeh je moj uspjeh. Oduševljen sam sa svakim nji-
hovim uspjehom jer se odmah sjetim vremena kada sam te igrače 
sretao po Čavlima i vukao ih za rukav da dođu igrati odbojku.

DOČEK U ČAVLIMA KOJI ĆE PAMTITI CIJELI ŽIVOT 
 A posebno mjesto 
ipak pripada ekipi 
igrača rođenih 2007. 
godine i mlađih, koji 
su na državnom pr-
venstvu u maloj od-
bojci, pod vodstvom 
trenerice Beatrice 
Haramija, postali 
prvaci Hrvatske i u 
svojim redovima 
imali i najboljeg igrača prvenstva, Mihaela Moretija. Kada su se vra-
ćali iz Zadra priređen im je doček kojega će pamtiti čitav život. I koji 
će ih možda motivirati da dodatno zagrizu.

- Dečki koji su osvojili naslov prvaka su jedna nova generacija i od 
nje se puno može očekivati pa tako očekujemo da za nekoliko godi-
na uđemo i u Superligu. Bit će borba, ali zašto ne. Rijeka trenutačno 
počiva na našim igračima, ali jednog dana oni će se možda i vratiti. 
Inače, Mihael Moretti je pravi vođa te ekipe, gura ih naprijed.

USKORO I TEREN ZA ODBOJKU NA PIJESKU 
 Inače, moram naglasiti jako dobru suradnju s Općinom Čavle i 
osnovnom školom, mi u našem radu kombiniramo školsku dvoranu 
i dvoranu u Mavrincima, koja nam je itekako puno znači. Bez dvo-
rane zaista nema ništa, nastavit će Maglica, uz dodatak da imaju 
projekt za jedan teren za odbojku na pijesku, koji bi se napravio kod 
Osnovne škole Čavle i koji bi djeci omogućio da se s loptom druže 
i kada završi dvoranska sezona, odnosno tijekom ljetnih mjeseci. 
Postoji projekt, financije su uvijek problematične, ali uz suradnju s 
Općinom Čavle i taj bi cilj uskoro mogao biti ispunjen. Na radost 
brojnih mladih odbojkaša i odbojkašica.
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Nogometaši Grobničana trećeligašku su 2020. godi-
nu zaključili na drugom mjestu. Nogometni ponos 
Grobnika ima isti broj bodova kao i trećeplasirani 

Jadran-Poreč (28), ali i nešto malo bolju gol razliku (28:21) 
od istarske momčadi. Za liderom Crikvenicom zaostaju za 
sedam bodova. Bodovni učinak na kraju sezone, zažet u tih 
nekoliko brojeva, ne otkriva mnogo, ali ukazuje da u klubu 
itekako mogu biti zadovoljni. 

- Rezultatom smo zadovoljni, unatoč svemu što se događa-
lo ove sezone ipak smo drugi na tablici, a zaostatak za vode-
ćom Crikvenicom i nije tako nenadoknadiv. Zadovoljni smo 
sezonom, načinom na koji smo odigrali, kao i činjenicom da 
smo ove sezone promovirali dosta naših mladih igrača, koji 
su dobili priliku i iskoristili je na pravi način. Ono što nas 
posebno veseli je uspjeh naših kadeta, koji su vodeći u svom 
uzrastu na ovom našem  području, govorimo o dečkima koji 
su već na pragu prve momčad, možda jednom netko od njih 
odskoči za nešto više, možda netko ostane kod nas, započet 

IGOR ČARGONJA, PREDSJEDNIK NOGOMETNOG KLUBA GROBNIČAN,  
NAKON USPJEŠNE TREĆELIGAŠKE POLUSEZONE

Općina Čavle stoji iza nas i prati sve naše ambicije  

Općina Čavle nas prati u svemu, 
prati naše ambicije, stoji iza nas i 
tu  ne možemo biti nezadovoljni, 
govori Čargonja

će Igor Čargonja, već osam godina u nizu predsjednik Nogo-
metnog kluba Grobničan.  

PONOSNI NA RAD S MLADIMA 
Rezultati prve momčadi ogledalo su rada svakoga kluba, 
ali ništa manje važno nije niti ulaganje u budućnost. A na 
rad s mladima u Grobničanu zaista mogu biti ponosni. Plod 
je to dugotrajnog pametnog promišljanja klupske politike, 
svi oni koji se imalo bave sportom znaju koliko je strpljenja 
potrebno da bi se s mladim snagama ostvario kvalitetan 
rezultat.

- To sigurno nije palo s neba. Mi već godinama radimo u 
kontinutitetu s mladim uzrastima, zacrtali smo taj put da 
se škola nogometa formira kako treba, zaposlili smo Damira 
Lasera, čovjeka koji je stručan u tome, koji je već osam godi-
na zaposlen u klubu. Samim time što smo zaposlili čovjeka 
ozbiljnost je puno veća. Osim toga rad s mladima je dugo-
ročan proces, ako želiš nešto ozbiljno napraviti to sve mora 
voditi pravi profesionalac. I da, ove smo sezone jako forsirali 
naše mlade igrače. Rezultat nam ne visi kao mač nad gla-
vom, ne moramo mi biti niti drugi, niti treći, niti četvrti. Bit 
ćemo tamo gdje zaslužujemo biti, a vrijeme će pokazati da 
radimo dobar posao, nastavit će Čargonja. 

Naravno da dobrih rezultata u Grobničanu ne bi bilo bez 
podrške sponzora, ali i Općine Čavle koja nemala sredstva 
izdvaja i za poboljšanje uvjeta u klubu i za samo funkcio-
niranje kluba. 

KOSILICA, NAVODNJAVANJE I 
UMJETNA TRAVA 
- Općina Čavle nas prati u svemu, prati naše ambicije, sto-
ji iza nas i tu  ne možemo biti nezadovoljni. Evo, ove smo 
godine dobili i novu kosilicu, a i iskoristili smo tu priliku da 
riješimo navodnjavanje igrališta. Pedeset posto sredstava 
dobili smo od Saveza, ostalo je pokrila Općina Čavle. Šteta 
bi bila to propustiti, u Općini su to prepoznali, a to je velika 
stvar za naš teren i za održavanje. 
A ostala je još jedna velika stvar za napraviti i čini se da bi se 
mogla riješiti u 2021. godini.
- Koliko mogu iščitati iz izjava našeg općinskog vodstva 
iduće godine trebali bismo dobiti umjetnu travu na našem 
pomoćnom igralištu, što  bi nam strašno puno značilo u 
radu s našim mlađim uzrastima koji su godinama na onoj 
šljaki koja je već polako neupotrebljiva. Umjetna trava na 
pomoćnom igralištu bio bi nam veliki iskorak i vjerujem da 
bi to potaknulo naše mlade da budu još bolji, zaključit će 
Čargonja.

Kristian SIROTICH 

Karate klub “Grobničan” u 2021. godini obilježava okruglu, 10. godišnjicu svog posto-
janja. Od svojih početka, klub pridonosi promociji karate sporta na području Općine 
Čavle s posebnim naglaskom na poticanju na sport i socijalizaciju djece i mladih. 

GROBNIČAN U ČAVLE DOVEO PRVENSTVO HRVATSKE 
Kao udruga, Karate klub “Grobničan” svake godine sudjeluje u sportskim aktivnostima 
Općine Čavle, a članovi su i Hrvatskog karate saveza i Karate saveza Primorsko-goranske 
županije. S navedenim savezima od samih su početaka surađivali i kao domaćini županijske 
karate lige promovirali Općinu Čavle u kontekstu sporta, ali i tada izgrađene sportske dvora-
ne Mavrinci. Nedugo nakon toga okušali su se i u organizaciji samostalnog karate natjecanja 
koje je s vremenom profiliralo u međunarodno natjecanje s visokom kvalitetom natjecatelja 
i sudaca. U prilog tome govori i činjenica da je po uspješnoj organizaciji karate “Grobničan 
kupa”, Karate klubu “Grobničan” omogućeno biti domaćinom Prvenstva Republike Hrvatske 
u karateu za mlađe uzraste. Dvije godine nakon toga organizirali su i dvodnevno državno 
prvenstvo u karateu za starije uzraste i izbor za nacionalnu karate selekciju. 

Okrugla obljetnica mladog sportskog kluba

Deset godina postojanja Karate kluba „Grobničan“

Kristian SIROTICH
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Trkački skijaški klub Rijeka-Čavle već godinama je je-
dan od najboljih u Hrvatskoj. Unatoč boljim i lošijim 
sezonama kontinuitet u stvaranju mladih nada nor-

dijskoga sporta tradicija je ovoga kluba iz kojega su potekli 
brojni hrvatski reprezentativci i reprezentativke. Jedan od 
njih je i Ivan Zaharija, koji se ovih dana naporno priprema 
kako bi ispunio neke od svojih kratkoročnih, odnosno kako 
bi se približio nekim od svojih dugoročnih ciljeva. 

TRENIRAMO NA PLATKU I U NAŠOJ 
TERETANI KOD VRTIĆA 
- Treniramo malo otežano jer ne možemo baš zbog ove 
situacije putovati, ali obavljamo sve trenige tu u okolici, 
na Kukuljanovu, Platku, a imamo i teretanu kraj vrtića i u 
njoj većinom radimo snagu. Više se trenutačno baziramo na 
snazi jer nam ponekad zbog mjera ne dopuštaju da trenira-
mo vani, a i zbog istog razloga ne možemo baš putovati na 
snijeg, započet će ovaj 19-godišnji mladić.

Zbog dobro znane situacije oko pandimije koronavirusa niti 
skijaši trkači nisu baš imali previše prigode nastupati, a ono 
malo nastupa što su imali pokazuju vidan napredak.

- Rezultatski smo dosta bolji u odnosu na prošlu sezonu, a 
teško nas je uspoređivati s, primjerice Poljacima ili Rumunji-
ma, jer oni imaju i puno više snijega i puno bolje uvjete za 
rad. Oni su uglavnom bolji od nas. No, za nas je najvažnije 
da napredujemo i da smo svi odreda uvjereni da ćemo im 
moći parirati, nastavlja Ivan. 

Naravno da dobrih rezultata u Grobničanu ne bi bilo bez 
podrške sponzora, ali i Općine Čavle koja nemala sredstva 
izdvaja i za poboljšanje uvjeta u klubu i za samo funkcio-
niranje kluba. 

KOSILICA, NAVODNJAVANJE I 
UMJETNA TRAVA 
- Općina Čavle nas prati u svemu, prati naše ambicije, sto-
ji iza nas i tu  ne možemo biti nezadovoljni. Evo, ove smo 
godine dobili i novu kosilicu, a i iskoristili smo tu priliku da 
riješimo navodnjavanje igrališta. Pedeset posto sredstava 
dobili smo od Saveza, ostalo je pokrila Općina Čavle. Šteta 
bi bila to propustiti, u Općini su to prepoznali, a to je velika 
stvar za naš teren i za održavanje. 
A ostala je još jedna velika stvar za napraviti i čini se da bi se 
mogla riješiti u 2021. godini.
- Koliko mogu iščitati iz izjava našeg općinskog vodstva 
iduće godine trebali bismo dobiti umjetnu travu na našem 
pomoćnom igralištu, što  bi nam strašno puno značilo u 
radu s našim mlađim uzrastima koji su godinama na onoj 
šljaki koja je već polako neupotrebljiva. Umjetna trava na 
pomoćnom igralištu bio bi nam veliki iskorak i vjerujem da 
bi to potaknulo naše mlade da budu još bolji, zaključit će 
Čargonja.

Kristian SIROTICH 

IVAN ZAHARIJA, 19-GODIŠNJI SKIJAŠ-TRKAČ TSK RIJEKA-ČAVLE

Hrvatskom reprezentativcu  
cilj Svjetsko seniorsko prvenstvo 
Dugoročni cilj mi je ući među trideset u Svjetskom kupu u sprintu, a kratkoročni cilj mi je ostvariti plasman 
na Svjetsko seniorsko prvenstvo, kaže Ivan Zaharija

Deset godina postojanja Karate kluba „Grobničan“

NAŠI KARATISTI POZVANI U REPREZENTACIJU 
Međutim, svih ovih godina kao najljepše trenutke izdvojili bi, kako članovi kluba ističu, one 
koje provode u sportskoj dvorani Mavrinci u kojoj svakodnevno treniraju u manjim grupa-
ma, pritom individualnim pristupom potičući djecu i mlade na usvajanje zdravih navika. Svi 
oni zajedno pridonose ostvarenju zapaženih sportskih rezultata, pa se tako klub može po-

hvaliti i višegodišnjim osvajanjem odličja na državnim karate natjecanjima. Ove su godine 
njihovi natjecatelji bili pozvani i sudjelovali na pripremama hrvatske karate reprezentacije. 

Uoči obilježavanja 10. obljetnice, članovi Karate kluba “Grobničan”  navode kako su im želje 
što prije nakon popuštanja mjera uzrokovanih pandemijom ponovno realizirati sve njihove 
programe te ostvariti još bolje rezultate od dosadašnjih.

Martina Cvetković 

ZBOG KORONE ONEMOGUĆENI 
TRENINZI U INOZEMSTVU 
Svi oblici skijaškog sporta su specifični, bez snijega nema 
niti pravog treninga.

- Trenutačno na snijeg ne idemo nigdje, ali najbliže i najče-
šće lokacije su nam Slovenija, Austrija i Poljska. Evo, bili smo 
na Platku nakon što je pao snijeg, ali čim počne padati kiša 
otopi se.  Platak nam puno znači, a još bi nam više značio 
kada bi se na njemu mogli trenirati po snijegu. Odemo na 
pripreme, dobijemo nekakav osjećaj na snijegu i kada se 
vratimo s priprema nakon dva, tri tjedna opet moramo pre-
ći na role i sve se vraća po starom. Slovenci kada dođu kući 
treniraju čitavo vrijeme na snijegu, a to je odmah drugačije. 
Role mogu jednim dijelom zamijeniti skije, tehnologija je 
dosta napredovala i sve su bliže skijama, ali nikad to neće 
biti isti osjećaj, pojašnjava ovaj mladi hrvatski reprezenta-
tivac.

IVAN PLANIRA UPISATI KINEZIO-
LOŠKI FAKULTET 
A osim što je vrsni nordijac Ivan Zaharija je i studet na Teh-
ničkom fakultetu Sveučilišta u Rijeci.

- Teško je spojiti Strojarstvo i skijaško trčanje, ali mislim da 
ću se iduće godine prebaciti na Kineziološki fakultet. S jedne 
je strane Strojarstvo zahtjevno, a s druge strane me uopće 
ne zanima. Znam da bih ga mogao završiti, ali svi su mi re-
kli da se prebacim ako me ne zanima.  Vjerojatno ću ići na 
kondicijsku pripremu jer je to najteže i jer će mi to najviše 
koristiti u ovom što radim, dodat će Ivan, koji nema nikakvih 
dvobojbi kada su u pitanju sprotske ambicije.

ŽELJA- SVJETSKO SENIORSKO 
PRVENSTVO 
Ciljeve je podijelio na kratkoročne i dugoročne.

- Dugoročni cilj mi je ući među trideset u Svjetskom kupu u 
sprintu, a kratkoročni cilj mi je ostvariti plasman na Svjetsko 
seniorsko prvenstvo. Vjerujem da ću uspjeti u tome, sada 
smo imali četrdestak sekundi zaostatka za onima koji su se 
plasirali, ali kada bude neki Balkan kup i kada konkurenci-
ja ne bude tako kvalitetna vjerujem da ćemo uspjeti. Bilo 
bi jako lijepo iskustvo nastupiti na Svjetskom prvenstvu, 
vidjeti malo gdje smo u odnosu na sve ove najbolje skija-
še-trkače, zaključit će Ivan Zaharija, koji je svjestan da u 
sportu kakav je skijaško trčanje ne možeš uspjeti bez velike 
upornosti i velikih odricanja.

I zato Ivanu valja poželjeti sreću da ustraje i da mu se i krat-
koročni i dugoročni ciljevi ispune.
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vicevi po grobnički i jedna lijepa vijest

Autor: Cvetan Pelčić

Nasmijmo se malo…
ŠTORIJA Z BUSA 
Va gradskomu busu jednomu Grobničanu va gužvi stala na nogu jedna 
milostiva z velimi štiklami: - Joj, oprostite molim vas, nije bilo na-
mjerno! - Ma šinjorica, ni to niš. Ja san van takoreć rojen med blagon 
pa san naučan da mi krave maste po nogah!

GAĆE I ŠKOLA 
Ivić nij bi va školi dva dana. Treći dan 
učiteljica ga pita ča je bilo. - Znate, uči-
tejice! Ja imam samo jedne gaće i mama 
ih je oprala pa prekčera nisam mogal doć 
va školu. - Dobro, Ivić! To je bilo prekju-
čer. A što imaš reći za jučer? - E, vidite! 
Čera san šal prema školi i pasal san uz 
vašu kuću, videl san da se na štriku suše 
vaše gaće pa san mislel da vas neće bit va školi, pa san šal doma.

NE RABI PACAKAMIN 
Jedan bodulski - da sidi Bodul va boravku i čita novine. Najedanput 
se pred njin pojavi vrag. - O, vraže! Kako si ti dospel simo? - Čez 
dimnjak! - Bodul ćapa telefonsku slušalicu, a vrag ga ćapa za ruku: - 
Nemoj, prosin te! Nemoj zvati popa… - Ne, ne! Ne zoven ja njega, već 
pacakamina da jutra ne triba prit.

VA JEDNOSMJERNOJ  
Pijani Ivić zašal z auton va jednosmjernu 
ulicu. Ferma ga pulicaj i veli: - Znate li vi, 
gospodine, gdje se nalazite? - Ne znan, ali 
kamo god da san šal vidin da san zakasnil 
aš se si vrnjaju nazad!

NOVA KONOBARICA 
Jedan naš oštar je poslal svoju novu konobaricu po vino va konobu. Kad 
se j’ vrnjala z konobe gazda oštar ju j’ počel stiskat i buševat, a ni joj 
preveć teško palo. Njegova žena ih trefi i počne zijat : - Ča to delaš, 
tovare stari? - Niš! Još joj ne verujem, aš je pred malo počela delat 
pa san otel samo podihnut da vidin je pila vino va konobi.

DVA BODULA 
Da se j’ Bodul šećal po rivi i trefil suseda is-
crpljenog, na rubu force. - Ča ti se dogodilo? 
- Ma znaš ča? Otel san prišparat 16 kn pa san 
plival za trajekton! - Ma si štupido! Ča nisi 
plival za katamaranon pa biš prišparal 40 kn!

TANCI 
Došal Ivić na tanci. Naruči pivu i onako visok i zgodan krene prema 
jednoj divojki. - Bog! Ja san Ivić, a ti? - Bog! Ja san Anica. - Si 
slobodna za tancat? - San, kako ne! - Dobro, onda mi drži pivu dokli 
gren na kondot!

ČRIŠNJE I ŠKOLJKA 
Da su Ivan i Fran bili obadva samci i 
pokli dosti vrimena čekanja “dobili” saki 
svoju garsonijeru va ono vrime - tzv. 
“Čačićevi stanovi”, ako se domišljate. I 
oni dva saki va svoju garsonijeru, bit će 
susedi, Ivan na drugon, a Fran na trećen 
katu. I dojde Fran va kupaonu, a on nebog doma ni imel leh kondot 
na ledini, pral se j’ siromah va lagamanu i dojde do školjke z kotlićen, 
pušća vodu i vidi i čudi se, a bil je jušto početak šestoga miseca: - Viš 
mogal bin va ovon ziprat moje črišnje! - i hiti kilo črišanj va školjku 
povuče i odu črišnje zdolun. Misli on šle su zdola Ivanu. Gre on Ivanu 
na vrata i zija: - Ive, vrag te zel, vrni mi moje črišnje! - a Fran z nutri 
zija: - More, kad ti meni vrneš moju roletu! 

TRANZISTOR Z PONTE ROSSA 
Šla j’ Marija z buson va Trst va ono vrime kad 
je Ponte Rosso bil pun štandih i kad se j’ tamo 
moglo kupit sega - pa kad je videla da ove kraj 
nje va busu se parićuju švercat, pa da proba i 
ona, ča bude će bit. I nakupovale pune borše i 
vrnja se bus prema Riki i na Kozini na tadašnjoj 
talijansko - jugoslavenskoj granici uhaja drug 
carinik i pita : - Šta imate da carinujete? - i 
sad niki niš ne govori i dojde do Marije: - Imate li vi šta da carinujete 
drugarice? - Šinjor moj lipi, ovo ča vidite je tu i to van je ča je! - A 
šta imate ispod? - Pa valda ono ča j’ za mojga Ivana a ne za vas! - i 
zijde vanka carinik, pasaju granicu, a Marija spod brhana zname veli 
tranzistor i veli: - No, ja san lipo i prijavila i prošvercala!GROBNIŠĆICA I BODUL 

Da j’ Grobnišćica imela frajara Bodula i 
da ju j’ pejal z auton na izlet va Zagreb. 
I kad su se obašli ča su imeli za videt, 
šeću njih dvoje po Zrinjevcu, a Bodul ju 
va jednon momentu ćapa za ruku, po-
gjeda ju va oči i veli: - Joj neč bin ti rekal, ali ne znan kako aš me 
j’ sran...viš da san vas črjen...- a veli ona onako vesela misleć da bi 
tribal reć prave besede, počelo joj srce tuć od napetosti: - Pa reci 
komotno, neka te niš ni strah...- a on šćeto neto: - Ma ćeš dat ča 
za benzin?

LIFT ZA MARIJU 
Da j’ došal Ivić va neboder i prvi put va 
ono vrime vidi lift i gjeda kako to dela. 
Gre nutra jedna stara i grda ženska i 
gre lift zgorun, pa se j’ lift spušćal na-
zad doli i vanka zijde jedna lipa divojka. 
Pogjeda Ivić živo i veli: - Dobro da znan, 
ovdi ću dopejat moju Mariju!

Auto dobila Paula Kučan
Paula Kučan koja s obitelji živi u Čavlima, a kao odgojiteljica radi u Dječjem vrtiću 
Čavlić, dobitnica je glavne nagrade Novog lista. Za ovu nagradu zaslužan je njezin 
otac Ranko koji je uz majku Karmen izrezivao kupone.  Zahvaljujući nagradi odsad 
ćete Paulu, Vanju i Tona moći vidjeti u prekrasnom Renault Cliu. 

Čestitke!
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